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اظهارات  با  مخالفت  در  ارزی  خطرناک  های  سیگنال 
نفتی سلف  اوراق  و  مرکزی  بانک  رییس کل 

آفرین جنجال  فروش  پیش 
افتاد تعویق  به  نفتی  سلف  اوراق  فروش 

 رئیس جمهور آمریکا در مواجهه با خطر تک دوره ای شدن چه خواهدکرد؟

تمام چرک بازی های 
تـرامـپ 

شماره 748 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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گمانه زنی ها  در رابطه به ادعای ترامپ بعد از شکست
 در شورای امنیت؛

دست آمریکا 
به ماشه نمی رسد
 

در نشست فراکسیون زنان مجلس چه گذشت؟

بیمه ناباروری
 85 یا 30 درصد

دورهمی سینماگران
 بیستمین دوره جشن حافظ، اهالی سینما را 
در روزهای کرونایی دور هم جمع کرد!
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عضو شورای شهر مشهد پاسخ داد

سرنوشت کمربند جنوبی
 در طرح تفصیلی 
جنوب شرق مشهد چه می شود؟
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پیشنهاد سرلشکر باقری برای امارات
رئیـس سـتاد کل نیروهـای مسـلح بـا تاکید بـر اینکه امـارات در ارتباط خـود با رژیم 
صهیونیسـتی تجدیـد نظـر کند، گفـت: چنانچه امنیت ملـی جمهوری اسـامی دچار 
خدشـه هرچنـد اندک شـود ما آن را از چشـم کشـور امـارات متحده عربـی می بینیم 

و تحمـل نخواهیم کرد.
سـردار سرلشـکر پاسـدار محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسـلح روز )یکشنبه( 
در نشسـت »هم اندیشـی و هماهنگـی فرماندهـان نیروهای مسـلح و مدیران رسـانه 
ملـی« کـه در محـل سـتاد کل نیروهـای مسـلح برگـزار شـد، بـا اشـاره بـه آخریـن 
تحـولات منطقه اظهار داشـت: متاسـفانه در این ایـام با مصیبت بـزرگ ایجاد ارتباط 
بیـن رژیـم امـارات متحده عربـی و رژیم کودک کش صهیونیسـتی مواجه شـدیم که 

فوق العـاده جای تاسـف و تاثـر دارد.
وی گفـت: امـروز در شـرایطی کـه همـه آزادگان جهـان از ایجـاد ارتبـاط و دوسـتی 
بـا رژیـم صهیونیسـتی ابـراز تنفـر و دوری می کننـد، یکـی از همسـایگان جمهوری 
اسـامی بـا وقاحـت تمام اعـام برقـراری ارتباط بـا ایـن رژیم کودک کـش می کند 
کـه ایـن جـای تاسـف دارد؛ چرا کـه رژیم صهیونیسـتی بـرای بقای خود دسـت و پا 
می زنـد و بـدون توجـه بـه موازیـن اسـامی و موازین دین یهود نسـبت بـه هرگونه 
ظلـم و سـتم در جهـان اسـام و حتـی بـا مـردم خـود و همسـایگانش از هیچ گونـه 

اقدامـی ابایـی ندارد.
سرلشـکر باقـری بیـان داشـت: بـرای کشـور امـارات به عنـوان یـک کشـور عربی و 
مسـلمان چنیـن رابطـه ای به هیچ وجـه قابـل پذیـرش نیسـت کـه بـا رژیـم متعرض 
بـه قبلـه اول مسـلمین کـه مـردم فلسـطین را آواره و مـورد کشـتار و زندانـی کردن 
قـرار داده، ایجـاد رابطـه سیاسـی و اقتصـادی کـرده و آن را به طور علنـی اعام کند.
رئیـس سـتاد کل نیروهـای مسـلح گفـت: قطعـا رویکـرد ملـت ایـران به این کشـور 
همسـایه از اسـاس تغییـر خواهـد کـرد و نیروهای مسـلح جمهـوری اسـامی نیز به 
ایـن کشـور بـا محاسـبات دیگـری نـگاه خواهنـد کـرد و چنانچـه اتفاقـی در منطقه 
خلیج فـارس بیفتـد و امنیـت ملـی جمهـوری اسـامی ایـران دچـار خدشـه هرچنـد 
انـدک شـود مـا آن را از چشـم کشـور امـارات متحـده عربـی می بینیـم و تحمـل 

کرد. نخواهیـم 
وی تصریـح کـرد: توصیـه می کنیـم کـه تـا دیر نشـده اسـت کشـور امـارات متحده 
عربـی نسـبت بـه ایـن تصمیم تجدید نظـر کند و مسـیری را ادامه ندهـد که به ضرر 

امنیـت منطقـه و کشـورش باشـد که ایـن قابل پذیرش نیسـت.
سرلشـکر باقـری در ادامـه ایـن نشسـت توجـه بـه دفـاع مقـدس را یکی از مسـائل 
فـوق العـاده مهـم و حائـز اهمیت عنوان کـرد و افـزود: دفاع مقدس مسـئله کوچکی 
نیسـت و در تاریـخ ایـران اسـامی نقطه عطفی محسـوب می شـود؛ چراکـه در طول 
دو قـرن اخیـر از تاریـخ کشـور همـواره در جنگ هـا بـا شکسـت و دادن سـرزمین و 
عقب نشـینی و حقـارت مواجـه بودیـم، امـا در دوران دفـاع مقدس که بعـد از پیروزی 
انقـاب اسـامی بوجـود آمـده توانسـتیم با دسـت خالـی در برابـر رژیم بعثـی که از 
حمایـت 30 کشـور بـه انضمـام دو ابرقـدرت بلوک غـرب و شـرق برخوردار بـود، به 
پیـروزی برسـیم و اجـازه ندهیـم حتـی یـک وجب از خاک کشـور به تصرف دشـمن 

آید. در 

وی خاطرنشـان کـرد: جمهـوری اسـامی ایـران توانسـت در دوران دفـاع مقـدس 
برسـاند و  اثبـات  بـه  را در مقابـل چشـمان جهانیـان  انسـانی  منطـق اسـامی و 
مسـتضعفان جهـان را امیـدوار کنـد کـه با کمتریـن تجهیـزات و با قـدرت ایمان نیز 

می تـوان در برابـر مسـتکبران بـه پیـروز دسـت یابنـد.
رئیـس سـتاد کل نیروهای مسـلح بیان داشـت: حقیقتـا دفاع مقدس بـا آن ابعاد عالی 
گنجـی اسـت کـه همـه ما بایـد برای اسـتخراج ایـن گنج عظیـم تاش کنیـم و آن 
را بـه نسـل امـروز و نسـل های بعـدی نیـز انتقـال دهیـم. مـا بایـد به گونـه ای عمل 
کنیـم تـا ایـن واقعـه عظیم کـه موجب سـربلندی، افتخـار، امید بـه آینـده و حرکت 
جهادگونـه اسـت در جـان انسـان ها بویژه ملـت ایران و مسـتضعفین جهان بنشـیند.

وی گفـت: صـدا و سـیمای جمهـوری اسـامی ایـران به عنـوان مهم تریـن رسـانه 
اثرگـذار ملـی در کنـار سـایر ارگان هـای کشـور تـاش می کنـد تـا بـرای برگـزاری 
مناسـب چهلمیـن سـالگرد گرامیداشـت دفـاع مقـدس و نمایـش ایـن واقعـه عظیم 

تاریخـی کار ویـژه ای انجـام دهنـد.
سرلشـکر باقـری بـا اشـاره بـه اینکـه امـروز مسـئله دفـاع و امنیـت بـرای همـه 
کشـورهای جهـان مهم تریـن موضـوع ملی محسـوب می شـود، افـزود: اگـر اقتصاد، 
سیاسـت، فرهنـگ و سـایر ارزش هـا در جوامـع محقق می شـود؛ مقدمه و زمینه سـاز 
آن وجـود امنیـت و دفـاع مطمئـن و پایـدار از کشـور و منافـع و مـردم اسـت. امـروز 
نیروهـای مسـلح افتخـار دارنـد کـه ایـن مسـئولیت را برابر قانـون اساسـی و قوانین 
موضوعـه کشـور و اوامـر فرمانـده معظم کل قـوا بر عهـده دارند و در ایـن رابطه نیز 

حداکثـر تـاش را انجـام می دهنـد.
وی بـا اشـاره بـه اهمیـت برگـزاری نشسـت میـان فرماندهـان نیروهـای مسـلح و 
مدیـران رسـانه ملـی گفـت: امروز به دلیـل حیطه بندی هایـی که وجود دارد بسـیاری 
از فعالیت هـای نیروهـای مسـلح از منظـر مـردم و جامعـه دور اسـت و طبیعی اسـت 
که همکاری بین سـازمان صدا و سـیما و نیروهای مسـلح سـبب نمایش هوشـمندانه 
فعالیت هـا بـا رعایـت اصـول امنیتی و حفاظتـی می توانـد در این حوزه کمـک کننده 
باشـد و بسترسـاز ایجـاد روحیـه ملـی، سـربلندی ملـی، هویـت ملـی و اسـامی در 

جامعـه و تحقـق امنیـت و دفاع پایدار در کشـور شـود.
سرلشـکر باقـری گفـت: عزیـزان ما در صدا و سـیما حقیقـت نقش بی بدیلـی در آگاه 
سـازی ملـی و عملیات رسـانه کشـور و همچنین مقابلـه با عملیات روانی و شـناختی 
دشـمن بـر عهـده دارند که مـا قدردان زحمـات رئیس محتـرم صدا و سـیما معاونین 
ایشـان و مدیران شـبکه ها و یکایک عزیزان و همکارانمان در صدا و سـیما هسـتیم.

وی افـزود: صـداو سـیما حقیقتاً جزو سـازمان های موفق کشـور هسـتند کـه همواره 
در حـوزه دفـاع مقـدس و همـکاری با بخش هـای دفـاع و امنیت کشـور و همچنین 
نمایـش دسـتاوردهای صنایـع دفاعـی کشـور کاری جهـادی انجـام می دهـد کـه ما 

قـدردان زحمـات این عزیزان هسـتیم.
سرلشـکر باقـری بـا اشـاره بـه ضـرورت اجـرای جلسـات فی مابیـن گفـت: برگزاری 
ایـن جلسـات در هـم افزایی و هماهنگـی هر چه بیشـتر و اجـرای برنامه های تدوین 
شـده موثـر اسـت؛ البتـه جلسـاتی بین بدنه دو سـازمان به طـور مکرر وجـود دارد که 

ایـن جلسـات نیز توسـعه و تداوم خواهـد یافت.
وی در پایـان گفـت: نیروهـای مسـلح جمهوری اسـامی ایـران اعم از ارتش،سـپاه، 
نیـروی انتظامـی، بسـیج و وزارت دفـاع همـه یـک یـد واحـد هسـتند و حضـور 
فرماندهـان عالـی رتبـه و جانشـینان آنهـا در ایـن جلسـه نشـان مـی دهـد کـه مـا 
همچـون انگشـتان یـک دسـت در کنار یکدیگر هسـتیم و همچون یک مشـت جلوه 
پیـدا کـرده و بـا اقتـدار کار را پیـش خواهیـم بـرد؛ لذا امـروز وحدت نیروهای مسـلح 

بـه عنـوان یـک اصـل اساسـی باید مـورد توجـه قـرار گیرد.

رئیس جمهور آمریکا در مواجهه با خطر تک دوره ای شدن چه خواهدکرد؟

تمام چرک بازی های ترامپ 
 پس از شکســت تحقیر 
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آمریکا  جمعه  روز  آمیز 
در  امنیت،  شورای  در 
تمدیــد  خصــوص 
تسلیحاتی  تحریم های 
ایران، حــالا می توان به 
انتخابات  که  گفت  جرات 
آتی در آمریــکا، در زمره 
انتخاباتی است که  معدود 
در آن، رئیــس جمهــور 
مستقر به دلیل بی کفایتی 
و ناکارآمدی خود از وضعیت مساعدی جهت 
پیروزی مجدد و تمدید دوره ریاست جمهوری 
خود برخوردار نیست. همچنین بر طبق آخرین 
نظرســنجی ها، نامزد رقیــب وی یعنی جو 
بایدن از حزب دموکرات، در جایگاه بهتری در 
قیاس با او قرار دارد. در حقیقت، شــرایط به 
گونــه ای اســت کــه بســیاری، از جملــه 
سیاســتمداران حزب جمهوری خواه هشــدار 
داده انــد که امکان دارد رئیس جمهور کنونی 
آمریــکا، به باشــگاه آن دســته از روســای 
جمهوری در کشــورش بپیونــدد که به دلیل 
ضعف عملکرد، تنها یک دوره در کاخ ســفید 
حضور داشته اند. با این همه، اینگونه به نظر 
می آید کــه دونالد ترامپ رئیس جمهور فعلی 
آمریــکا که در ســال های اخیر نشــان داده 
چهره ای جنجالی اســت و برای دستیابی به 
اهداف خود از تمامــی ابزار ها و ظرفیت های 
غیرمشــروع استفاده می کند. به نظر می رسد 
که او برای انتخابات آتی ریاست جمهوری در 
آمریــکا نیز برنامه خاصــی را تدراک دیده و 
سعی دارد به هر طریق ممکن، پیروز انتخابات 
شود. اهمیت این مسئله تا بدانجاست که جو 
بایدن اخیرا در یک موضــع گیری، به افکار 
عمومــی آمریکا هشــدار داده کــه ترامپ 
طرح های مشخصی دارد تا بتواند از طریق آن 
ها، نتیجه انتخابات آتی ریاست جمهوری در 
آمریکا را مورد ســرقت قرار دهد. وی به طور 
خاص از رســانه ها و افکار عمومی خواســته 
اســت تا در برابر افــکار و حیله های ترامپ، 
هوشــیار باشــند و اجازه ندهند وی با آینده 
کشورشان به طرق نامشروع بازی کند. در این 

راســتا و بــرای رمزگشــایی از راهبرد های 
انتخابات  احتمالی ترامپ جهت پیــروزی در 
ریاســت جمهوری آمریکا، بایســتی دید که 
اساســا رهبــران مشــابه وی کــه مشــی 
اقتدارگرایانــه دارند، چه سیاســت هایی را در 
قبال انتخابات در پیش می گیرند و با تمسک 
به چه راهبردهایی، ســعی می کنند که نتیجه 
انتخابــات را بــه نفــع خــود تغییــر دهند. 
دیکتاتور هــای باهوش خوب می دانند که باید 
بهانه هایی را در مراحل ابتدایی انتخابات برای 

خود دســت و پا کنند تا اگر روند انتخابات به 
ســمت شکســت خوردن آن ها پیش رفت، 
بتواننــد از آن ها برای تغییر نتیجه به نفع خود 
استفاده کنند. رهبران پوپولیست و اقتدارگرا به 
طور معمول ادعا می کنند که نیرو هایی شرور 
نظیر دولت های خارجی و دشــمنان بی نام و 
نشانی که بر علیه مردم و ملت اقدام می کنند، 
تاش دارند تا موقعیت آن ها را تضعیف کنند. 
این مسئله به رهبران اینچنینی اجازه می دهد 
تا خــود، قوانین را بشــکنند و نقــض کنند. 
اســتدلال آن ها در این رابطــه مبتنی بر این 
گزاره اســت که اگر سیستم هدف حمله قرار 
گرفته، هیچ دلیل ندارد که همچنان به روش 
اخاقی با آن ها )متجاوزان( برخورد کرد و به 
اصول اخاقی پایدار ماند. ترامپ حتی در دور 
قبلی انتخابات نیز از این شــیوه استفاده کرده 
است. به عنوان مثال، وی در جریان انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا در سال 2016 گفت 
که نتیجه انتخابــات را اگر خودش پیروز آن 
نباشد، نخواهد پذیرفت. وی حتی پس از این 
ماجرا اعــام کرد که میلیون ها نفر در جریان 
انتخابــات به غلــط رای داده اند و در جریان 
انتخابات میــان دوره ای ســال 2018 نیز از 

آلودگی شمار زیادی از صندوق های رای خبر 
داده بود. ترامپ رویکرد مشــابهی را در قبال 
انتخابات سال 2020 آمریکا نیز اتخاذ کرده و 
گفته اگر انتخابات آتی با استفاده از شیوه رای 
دهی از طریق ایمیل انجام شود، امکان فریب 
و تقلــب در آن به شــدت تقویت می شــود. 
ادعا هایــی از این قبیل موجب می شــوند تا 
ترامپ بتواند خــود را در برابر هرگونه ناکامی 
احتمالــی انتخاباتی بیمه کند و تقصیر ها را در 

صورت شکست خود، به گردن نظام انتخاباتی 
اقتدارگرایی نظیر  بینــدازد. رهبــران  آمریکا 
ترامــپ به عمد نظام هــای انتخاباتی خود را 
ضعیف نگــه می دارند تا از این رهگذر بتوانند 
زمینه را برای دخالت خود و یا عواملشــان در 
انتخابات فراهم ســازند. درســت در راستای 
همین راهبرد اســت که ترامپ و دولت وی، 
تاش بســیار کمــی را بــرای تقویت نظام 
انتخاباتی آمریــکا از حیث ادوات و تجهیزات 
انجام می دهند. از ســوی دیگــر، دیکتاتور ها 
هنگامــی که با مشــکل ضعــف در حمایت 
عمومی از خود مواجه می شوند، به طور سنتی 
به بازی تفرقه بینداز و حکومت کن متوســل 
می شوند. در دهه 1990 در کنیا، رئیس جمهور 
این کشــور »دنیــل آراپ موئــی« رویکرد 
انتخاباتــی تفرقه جویانــه ای را اتخاذ کرد و 
خشونت را در کشورش تحریک کرد تا اوضاع 
را در حمایــت از طرفدارانــش و تضعیــف 
مخالفانش در کنترل بگیرد. این مسئله موجب 
شــده بود تــا وی علیرغم فقــدان هرگونه 
محبوبیت مردمــی، همچنان در قدرت بماند. 
در کشور های  انتخاباتی  کارزار های  درحالیکه 
دموکراتیــک همواره مبتنی بــر انتقاد افراد و 

رهبران از یکدیگر هستند، با این حال، اینطور 
به نظر می رسد که دونالد ترامپ بیش از آنکه 
یک رهبر دموکراتیک باشد یک رهبر دیکتاتور 
است. وی به طور عامدانه تنش های اجتماعی 
را تحریــک می کند و به طــور منظم، اعِمال 
خشونت علیه مخالفان سیاسی اش را تشویق 
می کنــد. برای مثال، وی اخیــرا در یک پیام 
توئیتری گفته است: یک دموکرات خوب یک 
دموکرات مرده اســت. و یا این ترامپ بود که 
اخیرا نیرو هــای گارد ملی آمریــکا را جهت 

ســرکوب معترضان به قتل جرج فلوید روانه 
خیابان های آمریکا کرد. این مســائل در نوع 
خود کاما برای دموکراسی خطرناک هستند. 
ارائه چهره ای اهریمنی و شیطانی از مخالفان، 
یکی دیگــر از راهبرد هایی اســت که رهبران 
دیکتاتــور از آن جهت مداخلــه در انتخابات و 
مانــدن خود در قــدرت اســتفاده می کنند. در 
زیمبابوه، رابــرت موگابه دیکتاتور اســبق این 
کشــور تــا جایــی پیش رفــت که بــه طور 
سیســتماتیک حدودا یک میلیــون نفر از مردم 
کشورش را از رای دهی و حمایت از چهره های 
مخالف با خود محروم کــرد. وی در واقع رای 
آن ها را سرکوب و از این طریق در قدرت مانده 
بود. ترامپ و رهبران جمهوریخواه در ایالت هایی 
که حــزب جمهوریخواه آن هــا را تحت کنترل 
دارد، به همین شــیوه رفتار و عمل می کنند. از 
زمان انتخاب باراک اوباما به ســمت ریاســت 
جمهوری آمریکا، مقام های ایالتی در حدودا 30 
ایالت آمریکا، قوانینــی را وضع کرده اند که به 
نوعــی رای دهی برخی گروه ها و اقلیت ها نظیر 
آمریکایی هــای لاتین تبار کــه عمدتا به نفع 
دموکرات ها رای می دهند را بســیار ســخت و 
مشکل کرده اســت. این مسئله به نوعی حذف 

سیستماتیک این افراد از رای دهی، در راستای 
منافع دولت ترامپ و جمهوریخواهان آمریکایی 
اســت. تمامی راهبرد هایی که تاکنون به آن ها 
اشاره شد، با انتشار گســترده دروغ و اطاعات 
غلــط، بیش از پیش تشــدید می شــوند. دروغ 
پردازی در مورد کاندیدای رقیب و یا معترضان 
می تواند ابزاری قدرتمند جهت مشروعیت زدایی 
از آن ها باشد. این مسئله عما فضا را برای یک 
محیط غیرعادلانــه انتخاباتی کــه با پیروزی 
رهبران دیکتاتور در انتخابات همراه خواهد بود، 
هموار می سازد. ترامپ به کرات از این راهبرد در 
دوره قبل و پس از برگزیده شــدنش به عنوان 

رئیس جمهور آمریکا استفاده کرده است.
 وی بــا تصور و نمایش خود بــه عنوان محور 
روند هــا و رهبری سیاســی در آمریکا، به نحو 
فعالانه ای اطاعات و داستان های غلطی را در 
مورد مخالفان خود مطرح کرده اســت. ترامپ 
عاوه بر داســتان های دروغینــی که در مورد 
مخالفانــش مطرح می کند، بــه نحو فعالانه ای 
جهت تضعیف سازی اعتماد به رسانه های اصلی 
و ســنتی که مــردم آمریکا به آن ها به شــدت 
مطمئن هســتند نیز اقدام کرده است. وی حتی 
از این رســانه ها به عنوان دشمنان ملت نیز یاد 
کرده است. در واقع، ترامپ عاوه بر اعتبارزدایی 
ناحق از این رسانه ها، در میدان عمل، توجهات 
زیادی را نیز به خود جلب می کند که این مسئله، 
دقیقــا یک راهبرد جهت پیــروزی در انتخابات 
است. اما علیرغم تمام راهکارهای مطرح شده، 
همچنان این احتمال مطرح اســت که ترامپ با 
شکست در این انتخابات به جمع روسای جمهور 
تک دوره ای بپیوندد. اگر این مهم محقق شود، 
بدون شک یکی از دلایل این شکست که از آن 
در افکار عمومی یاد خواهد شــد؛ ضعف دولت 
ترامپ در سیاست خارجی و به خصوص پرونده 
ایران اســت که خود یادآور تک دوره ای شدن 
جیمی کارتر، دیگر رئیس جمهور تک دوره ای 
آمریکا خواهد بود که به دلیل سیاســت هایش 
در بحران گروگان گیری در ماجرای ســفارت 
آمریکا در تهران نتوانست برای دومین بار پیروز 
انتخابات شــود و به نوعی پرونده ایران در تک 
 دوره ای شــدن او نیز نقشــی کلیدی را ایفا 

کرد.

دیدگاه

ترامپ علاوه بر داستان های دروغینی که در مورد مخالفانش مطرح می کند، به نحو 
فعالانه ای جهت تضعیف سازی اعتماد به رسانه های اصلی و سنتی که مردم آمریکا به 
آن ها به شدت مطمئن هستند نیز اقدام کرده است. وی حتی از این رسانه ها به عنوان 

دشمنان ملت نیز یاد کرده است

,,

گمانه زنی ها  در رابطه به ادعای ترامپ بعد از شکست در شورای امنیت؛

دست آمریکا به ماشه نمی رسد
ترامپ روز یکشنبه، 26 مرداد، و در پی شکست قطعنامه پیشنهادی 
اش برای تمدید تحریم تسلیحاتی ایران در شورای امنیت، مدعی 
شد »قصد دارد هفته آینده تحریم های سازمان ملل علیه ایران را 
از طریق مکانیسم ماشه برجام فعال کند.«رئیس جمهور آمریکا، در 
کنفرانســی خبری در »بدمینستر« ایالت »نیوجرسی« مدعی شد 
که دولتش قصد دارد هفته آینده به منظور بازگشت تحریم ها علیه 
ایران، به صورت یکجانبه اقدام کند.وی در این اظهارات خود ادعا 
کــرد که پیش از رای گیری روز جمعه شــورای امنیت، از ناکامی 

قطعنامه تمدید تحریم تسلیحاتی ایران اطاع داشته است.
نتیجه رای گیری شــورای امنیت پس از ماه ها تاش واشــنگتن 
بــرای جلب نظر اعضــا و متقاعد کردن آن ها بــه منظور تمدید 
تحریم تســلیحاتی ایران در ساعات اولیه روز شنبه به وقت تهران 
اعام شد.از مجموع 15 عضور شورای امنیت، آمریکا و جمهوری 
دومینیکن به قطعنامه پیشــنهادی رای مثبت، چین و روسیه رای 
منفی و انگلیس، فرانسه، آلمان، بلژیک، استونی، اندونزی، ویتنام، 
آفریقای جنوبی، تونس، نیجر و ســنت وینسنت رای ممتنع دادند. 
بر همین اساس تحریم تســلیحاتی ایران در مهر ماه سال جاری 

براساس توافق هسته ای منقضی می شود.
ظریف: آمریکا می داند که نمی تواند از اسنپ بک استفاده 

کند.
در همین رابطه وزیر امور خارجه کشورمان گفت: آمریکا می داند که 

نمی تواند از اسنپ بک استفاده کند.
 به گزارش ایسنا ، محمد جواد ظریف روز یکشنبه در مراسم تودیع 
و معارفه سخنگویان قبلی و جدید وزارت خارجه در سخنانی اظهار 
کرد:  اســنپ بک آمریکا آنچنان غیرقانونی است که قابل پذیرش 
نیســت و  آمریکایی ها خود این موضــوع را می دانند.این دیپلمات 
عالیرتبه کشــورمان تاکید کرد : خیال نکنید که وقتی یک حرف را 
بلند زدند و تکرار کردند حق دارند، آمریکا می داند که نمی تواند اسنپ 
بک کند .وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه  گفت: روز هشت می 
2018 آقای بولتون در اوج سرخوشی از این که برجام را نابود کرده و 

ظرف سه ماه ایران را هم نابود می کند در  یک مصاحبه مطبوعاتی  
در کاخ سفید اعام کرد که ما)آمریکا( دیگر عضو برجام نیستیم که 
از اسنپ بک اســتفاده کنیم .ظریف افزود : هنوز صورت جلسه این 
مصاحبه روی سایت کاخ سفید است  مگر اینکه الان  که من  این 

موضوع را  می گویم آنها بروند و آن جمله را بردارند.
مشاور بایدن: در برجام نیستیم که بتوانیم تحریم ها را 

برگردانیم
البته واکنش ها در بیــن غربی ها هم در رابطه به لظهارات ترامپ 
جالب توجه بود، مشــاور جو بایدن در واکنش به ادعاهای رئیس 
جمهور کشورش مبنی بر حق آمریکا برای به کارگیری مکانیسم 
بازگردانی تحریم ها در توافق هســته ای علیــه ایران، این حق را 
منحصر به اعضای برجام دانست.ایســنا نوشــت: آنتونی بلینکن 
مشاور جو بایدن نامزد دموکرات انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
در پیامــی توییتری در واکنش به ادعــای ریچارد گلدبرگ عضو 
پیشین شــورای امنیت ملی آمریکا  مبنی بر حق این کشور برای 
به کارگیری مکانیســم بازگردانی تحریم ها در توافق هسته ای، در 
صفحه توییترش نوشــت: راهکارهای موجود در قطعنامه)2231( 
برای کشورهای »عضو« )در توافق( در دسترس هستند. کاخ سفید 
در خروج از توافق هســته ای، دقیقا آن را »پایان مشارکت آمریکا 
در برجام« عنوان کرد.بلینکن در ادامه گفت: پایبند بودن به توافقی 

کارساز و دارای قدرت، عاقانه می بود.
اتحادیه اروپا: آمریکا حق استفاده از مکانیسم ماشه را 

ندارد
همچنین سخنگوی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا می گوید 
که آمریکا عضوی از برجام نیســت و نمی تواند از مکانیسم ماشه 
برای بازگردانــدن تحریم ها علیه ایران اســتفاده کند.به گزارش 
»خبرگــزاری آلمان«، وی تاکید کرد »آمریــکا با توجه به خروج 
یکجانبه از توافق هسته ای در سال 2018 و شرکت نکردن در هیچ 
یک از تحولات مربوط به آن، نمی تواند عضوی از برجام به شمار 
برود، بنابراین این کشور در جایگاهی نیست که از بند های مختص 

طرف های حاضر در برجام مانند مکانیسم ماشه استفاده کند.«
معاون ظریف: واشنگتن نمی تواند از »اسنپ بک« 

استفاده کند
در همین رابطه نیز، معاون امور حقوقی و بین الملل ظریف گفت 
که آمریکا نمی تواند از اســنپ بک )مکانیسم ماشه ( استفاده کند 
و تحریم های بین المللی علیه ایران را بازگرداند.محســن بهاروند، 
معــاون امور حقوقی و بین الملل وزیــر امور خارجه در گفت وگو با 
برنامه »للخبر بقیه« که از شبکه التلفزیون العربی پخش می شود 
در پاسخ به این ســوال که آمریکایی ها می گویند تهران نباید از 
شکســت قطعنامه تمدید تحریم های تســلیحاتی علیه ایران در 
شــورای امنیت خوشحال باشد و واشــنگتن می تواند از مکانیزم 
بازگشــت تحریم های بین المللی و وضع تحریم های شــدیدتر 
استفاده کند، گفت: به نظر من آمریکایی ها نمی توانند درک کنند 
که بدون دیگر طرف های برجام و به طور یکجانبه از مکانیزم اسنپ 
بک استفاده کنند، زیرا آمریکا باید در چارچوب توافق فراگیر برجام 
اقدام کند در حالی که آمریکایی ها خودشان از برجام خارج شدند. 
دوما اینکه توافق مانع استفاده و به کارگیری این مکانیزم است.وی 
تاکید کرد: همچنین دیگر کشــورهای عضو جامعه بین المللی از 
آمریکا حمایت نخواهند کرد و من مطمئن هستم که این کشورها از 
چنین اقدامی حمایت نمی کنند.معاون ظریف در پاسخ به این سوال 
که آیا این اظهارات بدین معناســت که شما به مواضع کشورهای 
اروپایی اعتماد دارید گفت: مساله اعتماد مساله ای پیچیده است و 
من نمی توانم به سادگی بگویم که اعتماد می کنیم یا نمی کنیم اما 
خود اتحادیه اروپا و کشورهای اروپایی برجام را برای امنیت منطقه 
و منع انتشار ساح هسته ای مهم می دانند بنابراین فواید برجام تنها 
برای اتحادیه اروپا نیست بلکه برای تمام اعضای جامعه بین المللی 
است. همه در برجام منافع و فوایدی دارند و همه باید زمینه را برای 

مذاکرات فراهم کنند اما  آمریکا اقدامات یک جانبه اتخاذ می کند.
آیا ترامپ می تواند »ماشه« را بچکاند؟

ســتار عزیزی، اســتاد حقوق بین الملل نیزدر پاسخ به این سوال 

که چقدر این ادعا می تواند واقعی باشــد، گفت: » آمریکا با خروج 
از برجام در اردیبهشــت 1397 و با توجه به این که رئیس جمهور 
آمریکا رســما، از واژه »خروج« اســتفاده کرد، دیگر این کشــور 
نمی توان از مزایای این سند، علی الخصوص مکانیسم ماشه ستفاده 
کند.«انتخاب نوشــت: وی افزود: »در سطحی دیگر، اگر موضع 
دیگر دولت ها نیز مورد استناد قرار بگیرد مشخص است که آن ها 
نیز بر همین بارو هســتند. دولت های اروپایی، چین و روسیه بارها 
اعام کرده اند که آمریکا با خروج از برجام نمی تواند از مزایای این 
سند بهره بگیرد اما آمریکایی ها این استدلال را مطرح می کنند که 
در قطعنامه 2231 این کشور به عنوان عضوی از برجام مورد اشاره 
قرار گرفته است، لذا حق فعال کردن مکانیسم ماشه را دارد. در این 
زمینه باید توجه داشت که قطعنامه 2231 ضمیمه برجام است و با 
توجه به این که در خود سند برجام ایالات متحده آمریکا اعام کرده 
از این معاهده خارج شده، دیگر نمی تواند به ضمیمه آن نیز استفاده 
کند.«این اســتاد حقوق بین الملل، در بخشــی دیگر از گفته های 
خود تاکید کرد: »در حوزه حقوقــی، همواره بر این امر باید توجه 
داشــت دیوان بین المللی دادگستری بارها به این امر اذعان داشته 
که بند 31 حقوق معاهدات »وین« با وجود مرتبط بودن به موضوع 
معاهدات بین المللی، از اصول تفصیلی آن برای تفسیر قطعنامه های 
شورای امنیت نیز استفاده کرد. هر چند طبیعتا قطعنامه های شورای 
امنیت معادهده نیســتند اما دیوان بین المللی دادگســتری تاکید 
دارد که از اســلوب تفصیلی مندرج در این کنواسیون می توان در 
تفســیر قطعنامه ها نیز بهره گرفت.«عزیزی در ادامه تصریح کرد: 
»همچنین، یکی از ســازوکارهای نفســیر در کنوانسیون حقوق 
معاهدات نیز توجه به رویه دولت ها اســت. زمانی که بســیاری از 
کشــورها، به ویژه دولی که عضو سند برجام هستند، اعتقاد دارند 
این کشــور با خروج از برجام نمی تواند از مکانیسم ماشه استفاده 
کند، در برداشــت از معنای حقوقی نیز اثرگذار است. مجموع این 
استدال ها نشان می دهد ایالات متحده آمریکا نمی تواند از مکانیسم 

ماشه استفاده کند.«
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علت افُت شاخص بازار بورس چیست؟
یک کارشــناس بازار ســرمایه گفت: یکی از علل اصلی افت بازار را می توان عدم تناسب 

ارزش ذاتی و ارزش روز سهام شرکت ها دانست.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، فرزین آقا بزرگی کارشناس 
بازار سرمایه در خصوص علت افُت بازار بورس اظهار کرد: بازار سرمایه از ابتدای سال 99 تا 
به امروز حدود 290 درصد بازدهی داشته و به مقطعی رسیدیم که رشد و سود آوری صنایع 
و شرکت ها با ارزش ذاتی آنها متناسب نیست به همین دلیل شاهد اصاح در بازار هستیم.

وی افزود: ما اکنون به نقطه ای رسیدیم که شرایط بازار ایجاب می کند که قیمت ها اصاح 
شــود و شــرکت های پروزن و بزرگی که به عنوان لیدر موثر در شاخص کل محسوب می 

شوند در فرآیند اصلح قیمت اثر خود را بازار گذاشتند.
این کارشناس بازار سرمایه تصریح کرد: اگر حجم معامات به صورت افزایشی و بالای 2۴ 
هزار یا 25 هزار میلیارد تومان باشــد از لحاظ تکنیکال می توان گفت اصاح موقتی است 
و بازار مجدد به روند رشــد خود باز می گردد؛ زیرا جذابیــت خرید را برای  عده ای فراهم 
می کند. اما در حال حاضر به علت اینکه شــاهد افُت حجم معامات در کنار  اصاح قیمت 

منفی هستیم خریداران کماکان امیدوار و یا منتظر اصاحات قیمت هستند.
به گفته آقابزرگی براســاس نمودارها پیش بینی می شــود اگر شاخص کل از یک میلیون و 
هشتصد هزار واحد به سمت منفی برود قطع به یقین تا پایان هفته ماشاهد افُت شدید، اما 
موقتی خواهیم بود. مجموع این اتفاقات در سبب یک جهش بزرگ در بازار می شود به علت 

اینکه با افُت شدید جذابیت خرید بیشتر می شود.

 وام ودیعه مسکن از هفته آینده
 پرداخت می شود

مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرســازی با اعــام این مطلب که 15 بانک 
پرداخت تسهیات وام ودیعه مسکن را برعهده خواهند گرفت از پرداخت آن نهایتا تا هفته 

آتی خبر داد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، پروانه اصانی در خصوص جزئیات پرداخت 
وام ودیعه مسکن به مستاجران واجد شرایط، بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا، اعام کرد: 
مقدمات پرداخت وام ودیعه مســکن که شــامل شناسایی و ثبت نام متقاضیان واجد شرایط 

استفاده از این تسهیات بوده توسط وزارت راه و شهرسازی انجام شده است.
مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: هم اکنون اسامی واجدان 
شــرایط دریافت وام ودیعه مســکن به بانک ها اعام شده اســت و پیش بینی می شود با 
برنامه ریزی هایــی که انجام گرفته در هفته جاری و یا نهایتا هفته آینده، پرداخت وام ودیعه 

مسکن به مستاجران واجد شرایط آغاز شود.
اصانــی افــزود: 15 بانک از جمله بانک های ملت، ملی، ســپه، صــادرات، پرداخت این 
تســهیات را برعهده خواهند گرفت و متقاضیان واجد شرایط می توانند با اعام قبلی برای 

دریافت این تسهیات در زمان اعام شده به بانک ها مراجعه کنند.
وی بــا یادآوری این مطلب که وام ودیعه مســکن در تهران 50 میلیون تومان، در ســایر 
کان شهرهای بالای یک میلیون نفر جمیعت از جمله مشهد، اصفهان، کرج، شیراز، تبریز، 
قم، اهواز و کرمانشــاه 30 میلیون تومان و سایر شــهرها 15 میلیون تومان است، توضیح 
داد: سقف وام ودیعه مسکن طبق اعام رسمی پرداخت می شود مگر آنکه متقاضیان خود 

درخواست مبلغی پایین تر را داشته باشند.
اصانی گفت: وزارت راه و شهرســازی ثبت نام کنندگان وام ودیعه مسکن واجد شرایط را 
به بانک های پرداخت کننده معرفی کرده اســت. بانک ها ظرف چند روز آینده پرداخت وام 
ودیعه مســکن را آغاز خواهند کرد. هنوز پرداخت ها آغاز نشده است، اما پیش بینی می شود 
وام ودیعه مســکن با هماهنگــی بانک ها طی این هفته و یا نهایتــا هفته آتی به واجدان 

شرایط، پرداخت شود.

 عرضه های دولتی سودآور در بورس
 ادامه دارد

رئیس جمهور گفت: عرضه های متنوع، سودآور و مطمئن از دارایی های دولتی و عمومی در 
بورس طبق برنامه ریزی های انجام گرفته با نظم و اســتمرار تداوم خواهد یافت و نباید در 

این موضوع هیچ کندی و تعللی صورت بگیرد.
به گزارش »صبح امروز« حســن روحانی روز یکشــنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولــت، اظهار کرد: ایجاد فضایی مطمئن، آرام و با ثبــات و دادن اطمینان خاطر به مردم 

نسبت به آینده اقتصاد کشور همواره مورد تاکید و توجه دولت بوده است.
وی خاطرنشــان کرد: دولت اجازه نداد که بدخواهان ایران به اهداف خود در آسیب زدن به 
اقتصاد کشور دست یابند اگر چه ممکن است در این جنگ شدید اقتصادی، کندی هایی در 

تحقق اهداف و روند اجرای برنامه های دولت ایجاد شده باشد.
 رئیــس جمهور با تاکید بر لزوم فراهم کردن زمینه افزایش مشــارکت مردم در اقتصاد و 
کمک به جهش تولید، تقویت بازار ســرمایه را از جمله راه های تحقق این هدف برشــمرد 
و افزود: بازار ســرمایه ظرفیت قابل توجهی برای هدایت نقدینگی جامعه به سمت تولید و 

افزایش سرمایه گذاری و اشتغال دارد.
روحانی با اشــاره به تصمیم دولت در اجرای سیاست تقویت بورس، اظهار کرد: عرضه های 
متنوع، ســودآور و مطمئن از دارایی های دولتی و عمومی در بورس طبق برنامه ریزی های 
انجــام گرفته با نظم و اســتمرار تداوم خواهد یافت و نبایــد در این موضوع هیچ کندی و 

تعللی صورت بگیرد.
رئیس جمهور گفت: کارشناســان بازار سرمایه نوســانات تصحیح کننده در بورس را امری 
عــادی و طبیعی می دانند اما در عین حال بایــد از ناهماهنگی در اظهار نظرها و اقدامات 

اجتناب شود.

بیکاری ۲.۹ تا ۶.۴ میلیون ایرانی بر اثر 
کرونا

رئیس موسســه عالی پژوهش تامین اجتماعی گفت: بر اساس گزارش مرکز پژوهش های 
مجلــس، در دورۀ همه گیری در بهتریــن حالت 2.9 میلیون نفــر و در بدترین حالت 6.۴ 
میلیون نفر از کل شــاغان کشور کاسته می شود.به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایلنا، 
روزبــه کردونی در این رابطه اظهار کرد: بر اســاس گزارش معاونت اقتصادی وزارت رفاه، 
کسب وکارهای آسیب دیده از بحران کرونا بالغ بر ۴.8 میلیون شغل، که معادل 20.3 درصد 
از اشــتغال کل اســت، را به خود اختصاص داده اند.وی افزود: مطالعات در ایران نیز حاکی 
از اثرات گســتردۀ همه گیری بر اشتغال کشــور است. بر اساس گزارش مرکز پژوهش های 
مجلس، در دورۀ همه گیری در بهترین حالت 2.9 میلیون نفر و در بدترین حالت 6.۴ میلیون 
نفر از کل شاغان کشور کاسته می شود.کردونی خاطرنشان کرد: همچنین در شرایط ناشی 
از کرونا، مقرری بیکاری برای تمام افرادی که مشــمول قانون بیمۀ بیکاری بودند )چه در 
1۴ رسته فعالیت کار می کردند و چه در غیر آن مشغول به کار بوده اند(، به صورت غیرارادی 
در ماه های اســفند 98 و فروردین و اردیبهشت 99 بیکار شده  بودند، و حق بیمۀ دی ماه 98 
برای آن ها پرداخت شــده بود، بدون بررسی، برقرار شد که البته جزئیات کامل آماری این 
ســامانه توســط مدیران ذیربط به صورت منظم به افکار عمومی در حال ارائه است.رئیس 
موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی تشریح کرد: در این راستا تاش های زیادی از سوی 
سازمان تأمین اجتماعی و وزارت رفاه برای تخصیص اعتبار توسط دولت انجام و مقرر شد 
که اعتباری به میزان 3 هزار میلیارد تومان توسط سازمان برنامه  و بودجه از محل صندوق 
توســعۀ ملی به پرداخت مقرری سه ماه )اسفند 98 و فروردین و اردیبهشت 99( اختصاص 

یابد و از ابتدای خردادماه پرداخت ها توسط تأمین اجتماعی صورت  پذیرد.

خبر

سیگنال های خطرناک ارزی در مخالفت با اظهارات رییس کل بانک مرکزی و اوراق سلف نفتی

پیش فروش جنجال آفرین
فروش اوراق سلف نفتی به تعویق افتاد

در شــرایطی که فضای بــازار ارز در حال 
تجربه ثبات نسبی اســت، برخی منتقدان 
دولت با سیگنال های خطرناک و اشتباه، در 
مســیر افزایش قیمت دلار و به هم ریختن 

بازار ارز گام برداشته اند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از 
خبرآناین به دنبال اظهارات اخیر رییس کل 
بانک مرکزی در خصوص طرح عرضه اوراق 
سلف موازی نفتی، واکنش های بسیاری در 
رسانه ها دیده شد؛ به طوری که تحلیل هایی 
منتشر شد که قیمت های فضایی دلار در حد 
30 تــا 50 هزار تومان را مدنظر قرار داده و 
به بررسی بار مالی انتشار اوراق سلف موازی 
نفتی در ســناریوهای مختلف قیمت ارز و 

نفت پرداختند.
هر چند انتظار می رفت امروز فروش اوراق 
ســلف نفتی در بورس انرژی در دستور کار 
قرار گیرد اما شــرکت بــورس انرژی ایران 
در اطاعیه ای اعام کرد که پذیره نویســی 
اوراق سلف موازی استاندارد نفتی به تاریخ 

دیگری موکول شده است.
 در اطاعیه  شــرکت بورس انرژی ایران 
آمده اســت: »به اطاع می رساند با عنایت 
به تغییر برنامه زمانبندی عرضه اولیه اوراق 
سلف موازی اســتاندارد نفت خام صادراتی 
در نمادهــای معاماتی »ســنفت 002« و 
»ســنفت003«، پذیره نویسی این اوراق به 

تاریخ دیگری موکول شده است.
 هر چند طرح موضوع فروش اوراق ســلف 
نفتــی همزمان با طرح مســاله گشــایش 
اقتصادی از سوی رییس جمهور ابهاماتی را 
ایجــاد کرد اما برخی با مانــور بر این ابهام 
تاش کردند سیگنال هایی خطرناک را به 
بازار ارز داده و مانع از اجرایی شــدن طرح 

شوند.
ســید حمید حسینی، ســخنگوی  اتحادیه 
صادرکننــدگان فرآورده های نفــت، گاز و 
پتروشیمی ایران در گفت وگو با خبرگزاری 
خبرآناین عنوان می کند؛ اوراق سلف نفتی 
طرحی متفاوت از طرح فروش نفت به مردم 
یا همان طرح گشایش اقتصادی است، این 
موضوع بیش از سه سال است که دنبال می 
شــود و اجرای آن می تواند بار مشــکات 
را کاهــش دهد. در حقیقت در بســیاری از 
کشورهای از ابزار اوراق سلف بهره برداری 
می شود اما معلوم نیست چرا برخی در ایران 
مخالفند و ترجیح می دهند راه های چرخطر 
و تورم از مانند اســتقراض از بانک مرکزی 
در دســتور کار قرار گیــرد. وی با تاکید بر 
اینکه نفس اســتقراض منفی نیست، گفت: 
استقراض خوب می تواند مشکل را حل کند 

و استقراض بد می تواند بحران ساز باشد.
 به گفته وی اوراق ســلف نفتــی در زمره 
منابــع مالی خوب تامین مالی اســت. وی 
گفت: شــاید تعویق انشتار این ارواق نیز به 
صاح باشد چرا که اجرای همزمان دو طرح 
برای افکار عمومی ابهام آفرین اســت اما 
فراموش نکنیم در این روزهای سخت باید 

از ابزارهای متنوع بهره ببریم.
توضیحات همتی در خصوص طرح 

فروش اوراق سلف نفتی
بانک مرکزی  عبدالناصر همتی، رییس کل 
هفته گذشته در صفحه شخصی اینستاگرام 
خود نوشــت: »مدیریت بــازار ارز و پول و 
نهایتا کنترل تورم در شرایط اقتصادی امروز 
وظیفه اصلی بانک مرکزی اســت. کسری 
بودجه دولت، به خاطر تحریم صادرات نفت، 
یک واقعیت است و »تامین مالی سالم« این 
کسری بدون استقراض از بانک مرکزی نیز 

یک ضرورت.
به گفته او، تامین مالی سالم کسری بودجه 
دولــت، چهار راه حل بیشــتر ندارد؛ کاهش 
هزینه ها، افزایش درآمدهای مالیاتی، فروش 
ســهام و اموال دولت، انتشار اوراق بدهی یا 

پیش فروش کالاهایی نظیر نفت در شرایط 
تحریمی.

همتی عنوان کــرد: ظرفیت افزایش درآمد 
مالیاتــی و کاهــش هزینه بــرای دولت و 
مجلس در ســال جاری بــا توجه به کرونا، 
مشخص و محدود اســت. فروش سهام با 
همه موانع در حال انجام است و اوراق بدهی 
نیز تاکنون 52 هــزار میلیارد تومان فروش 

رفته است.
رییس کل بانک مرکزی تصریح کرد: طرح 
فــروش اوراق ریالی ســلف نفتی که عما 
فروش قطعی اســت و تحویل آن دو سال 
دیگــر خواهد بود، دو ویژگی دارد؛ انتظارات 
تورمــی را مدیریــت می کنــد و همچنین 
نسبت به اوراق قرضه، کم هزینه تر و قابل 
مدیریت تر اســت و همزمان سود بیشتری 
نیز برای دارنده این اوراق دارد. البته واضح 
اســت که برای موفقیت ایــن طرح، توافق 
تمــام ارکان نظام و با تکیه بر نظرات دقیق 

کارشناسان، ضروری است.
به گفته وی، انتشــار هر گونه اوراق، روش 
تجربه شــده در همه دنیا برای هموارسازی 
هزینه های دولت و کاهش نوسانات اقتصاد 
کان است و بحث هایی مانند آینده فروشی 
یا بدهــکاری دولت های آینــده، چندان با 
ادبیات اقتصــادی همخوانی ندارد. دولت ها 
همواره با سیاســت های مالــی در اقتصاد 
حضور دارنــد. در هر صورت اگــر با منابع 
چهارگانه بالا، کســری بودجه تامین نشود، 
اســتقراض از بانک مرکزی، حتی اگر غیر 
مستقیم باشد رشــد بیشتر نقدینگی و تورم 
در ســال های آتی و متضرر شدن مردم در 

آینده خواهد بود.
گزارش منتقدان اظهارات رییس کل 

بانک مرکزی
در مقابل یادداشت رییس کل بانک مرکزی، 
در یکی از تحلیل هــای منتقدان که اعداد 
فضایی دلار در آن دیده می شد، عنوان شد؛ 
هزینه انتشار )نرخ بهره( اوراق سلف موازی 
نفتی بــا توجه به قیمت های مختلف ارز )از 
30 تــا 50 هزار تومان( و نفت )از 50 تا 70 
دلار( می تواند بین 3۴ درصد تا 105 درصد 
باشــد. این در حالی اســت که در ماه های 
اخیر، حدود 50 هزار میلیــارد تومان اوراق 
ریالی توسط وزارت اقتصاد با متوسط وزنی 
نرخ بهره 17 درصد منتشــر شده است که 
این موضوع بیانگر بالاتر بودن هزینه انتشار 
اوراق سلف موازی نفتی در مقایسه با اوراق 
ریالی در تمامی ســناریوهای قیمتی نفت و 

ارز است.
در این میــان، در تحلیلی دیگــر، یکی از 
آســیب های مهم انتشار اوراق سلف موازی 
نفتی، کاهش جذابیت اوراق مالی اســامی 
و عدم تعمیق بازار بدهی ریالی برای انجام 
عملیات بازار باز برای سیاست گذاری پولی 
عنوان شــده است؛ چراکه بازار بدهی ریالی 
فعــا از عمق کافی بــرای انجام عملیات 
بازار باز برخوردار نیست و وقتی اوراق سلف 
موازی نفتی با تضمیــن بازخرید ریالی و با 
بازدهی انتظاری بالا توســط دولت عرضه 
شــود، تقاضا برای خرید اوراق بدهی ریالی 
با نرخ های ثابت و معقول به شدت کاهش 
می یابد. در نتیجه، از آنجایی که اصل اولیه 
برای اجرایی ســازی عملیات بازار باز وجود 
یک بازار عمیق اوراق ریالی اســت، فروش 
اوراق ســلف موازی نفتــی موجب خواهد 
شــد بازار ریالی عمیق نشده و امکان انجام 

عملیات بازار باز بوجود نیاید.
چند نکته درباره تامین مالی

اما نکته ای که در مقابل این انتقادات مطرح 
اســت، این که یادداشــت رییس کل بانک 
مرکزی مبنی بر کمتــر بودن هزینه تامین 
مالی دولت با استفاده از فروش اوراق سلف 
نفتی، با در نظر گرفتن جمیع آثار اقتصادی 

انتشــار اوراق مذکور بوده و تاکید صرف بر 
مقایســه بر نرخ های تنزیل و یا سود اوراق 

مذکور درست نیست.
از ســوی دیگر، آن گونه کــه در اظهارات 
رییس کل بانــک مرکزی دیده می شــود، 
کلیت طرح ارائه شــده در خصوص تامین 
مالی کســری بودجه دولت از طریق انتشار 
اوراق سلف نفتی و )لذا عدم مراجعه به بانک 
مرکزی برای تامین مالی کسری مزبور( را 
حمایت نکرده و جزییات طرح مذکور هنوز 
نهایی نشــده اســت. در واقع  انتشار اوراق 
ســلف نفتی الزما به معنی باز بودن سقف 
بازدهی اوراق مزبور نیست و می توان گفت 
ماحظــات موجود در این زمینه در طراحی 

نهایی اوراق مزبور رعایت خواهند شد.
در ایــن میان، کارشناســان معتقدند برخی 
فروض لحاظ شــده بــرای نرخ های ارز در 
برخی ســناریوها برای سال 1۴01 و تحقق 
سودهای اعامی در خبر مزبور، دور از انتظار 

است.
اما در خصوص آسیب های احتمالی فروش 
اوراق سلف نفتی به اجرای عملیات بازار باز، 
این نکته مورد توجه قرار نگرفته که فروش 
اوراق ســلف نفتی به عنوان یک ابزار مالی 
در جهت تامین مالی در کنار سایر ابزارهای 
مالی موجبات تعمیق بــازار مالی را فراهم 
خواهد آورد. بدیهی اســت که خرید اوراق 
مذکور توســط بانک ها می تواند زمینه های 
اجرای عملیــات بازار باز مبتنــی بر اوراق 
مذکور را فراهم آورد و لذا هیچ تداخل جدی 
با تداوم اجرای عملیات بازار باز را نمی توان 

برای آن متصور بود.
از ســوی دیگر، با توجه به تنوع ســایق 
مشــارکت کنندگان در بازارهای مالی، تنوع 
اوراق منتشره توســط دولت خود می تواند 
مشــارکت حداکثری افــراد در تامین مالی 
کســری بودجه دولــت را فراهــم آورده و 
پولی شدن کسری  احتمالی  ریســک های 

بودجه دولت به حداقل کاهش پیدا کند.
بررسی ترازنامه بانک ها، موسسات اعتباری 
و بانک هــای مرکزی کشــورهای مختلف 
دنیا نیز نشــان می دهد که سبد دارایی های 
موسســات و بانک های مذکــور، عاوه بر 
اوراق بدهی دولت، شامل سایر اوراق مالی 
و بهادار نیز اســت و با وجود این ابزارهای 
مالی متنوع بانک مرکزی قادر است به طور 
مناسب و کارآمد عملیات بازار باز را در جهت 

تحقق اهداف کان سیاستی اجرا کند.
کارشناســان در ایــن میــان در خصوص 
انتشــار مجدد اوراق مالی جهــت بازخرید 
اوراق سال های گذشته و نیز افزایش حجم 
بدهی هــای دولت، معتقدنــد انتقال بدهی 
دولت از دوره ای به دوره دیگر در دنیا کاما 
امری مرســوم است و با رعایت نسبت های 
پایداری در بدهی های دولت اشکال جدی به 
آن وارد نیست. همچنین انتقال بدهی الزاما 
به معنی پولی شــدن کسری بودجه نیست 
و ارتباط آن به شکل گیری انتظارات تورمی 

لزوما صحیح و درست نیست.
پژمانفر: انتشار اوراق سلف نفتی مغایر 

قانون اساسی بود 
البته این موضــوع به صحن علنی مجلس 
هم کشیده شــد و نایب رئیس مجلس در 
پاسخ به اخطار نماینده مردم مشهد و کات 
گفت: رئیس مجلس اعتــراض نمایندگان 
نسبت به موضوع پیش فروش نفت و انتشار 
اوراق ســلف نفتی را در جلسه شورای عالی 

هماهنگی سران قوا مطرح کرده است.
نصــرالله پژمانفــر در نشســت علنی روز 
)یکشــنبه، 26 مردادماه( مجلس شــورای 
اســامی، طی اخطاری با اســتناد به اصل 
52 قانون اساســی خطاب به رئیس جلسه، 
گفت: همه مســائل نباید در جلسه ای که 
با عنوان جلســه سران سه قوه تشکیل می 

شود، مطرح شود.
نماینــده مردم مشــهد و کات در مجلس 
شــورای اســامی ادامه داد: یک ســری 
مطالب خاص تنها باید در جلسه شورایعالی 
هماهنگی ســران قوا مطرح شــود، انتشار 
اوراق سلف نفتی طبق روال باید در مجلس 
بررسی و طرح شود اما این موضوع در جلسه 
سران قوا مصوب شده که خاف قانون بوده 
و موجــب تضییع اصل 52 قانون اساســی 

است.
وی تاکید کرد: مــا پیش از این در مجلس 
دهم هم تذکر می دادیم که رئیس جمهور 
و رئیس قوه قضائیه در جلســات می توانند 
نظرات خود را مطرح کنند زیرا اظهارات آن 
ها شخصی محسوب می شود اما رئیس قوه 
مقننه طبیعتا در جلسات باید نظرات مجلس 
را نمایندگی کند و نسبت به مسائل نظرات 

نمایندگان مجلس را بیان کند.
پژمانفــر تصریح کرد: در مجلس گذشــته 
اینگونه تداعی می شــد که رئیس مجلس 
خود را بالاتر از نمایندگان دیگر می داند که 

این تداعی خوبی نبود.
رئیس کمیســیون اصل 90 مجلس با بیان 
اینکه انتشــار اوراق ســلف نفتی با قانون 
اساســی مغایرت دارد، گفت: بــا توجه به 
اظهارات همتی رئیــس کل بانک مرکزی 
درباره انتشــار اوراق بدهــی در حدود 52 
هزار میلیارد و فروش ســهام دولت در قالب 
صندوق سرمایه گذاری دیگر دولت کمبود 
بودجه ندارد بنابراین این اقدامات اخیر دولت 
بهانه ای اســت برای به هم ریختگی نظام 
و کشــور و انتظار داریم که این موضوع به 

مجلس برای بررسی بازگردد.
نماینــده مردم مشــهد و کات در مجلس 
شورای اسامی با اشاره به جلسه کمیسیون 
اصــل 90 با رئیس قــوه قضائیه طی هفته 
گذشــته، اظهار کرد: طی این جلســه مقرر 
شد کمیســیون اصل 90 پل ارتباطی با قوه 
قضائیه داشته باشد تا تعامل و ارتباط خوبی 
میان مجلس و دستگاه قضایی به وجود آمده 

و از این ظرفیت استفاده شود.
پژمانفر درباره بحث شاخص بورس هم بیان 
کرد: شاخص بورس از 2 میلیون و 100 به 
یک میلیون و 8۴0 تنزل پیدا کرده و مردم 
دچار ضرر و زیان شده اند، متاسفانه دخالت 
هــای نابه جای دولت موجــب این ضرر و 
زیان شده است، مردم امروز به دلیل دخالت 
های غیرکارشناســی و ورودهــای نابه جا 
نگران مسیر بورس هستند و از هیات رئیسه 
خواهش می کنیم که از دولت بخواهد کنار 
ایســتاده تا بورس کار خودش را کرده و در 

امور آن دخالت نکند.
امیرحسین قاضی زاده هاشمی نایب رئیس 
مجلس که اداره جلسه را برعهده داشت، در 
پاسخ به اخطار این نماینده، گفت: دلسوزان 
و اقتصاددان های کشور در ارتباط با عملکرد 
سازمان بورس در ایام اخیر تذکرات فراوانی 
داده اند، یکی از مســائل روز مجلس بحث 
بورس بوده و همیــن امروز هم دو فوریتی 
در این مورد رسیدگی شد تا کمی بحث بازار 

بورس ساماندهی شود.
وی ادامه داد: شــورای عالــی هماهنگی 
سران قوا یک شورای قانونی و با اختیارات 
مشــخص اســت، درجایی که گردش کار 
مجلــس موردنیاز بوده و مربــوط به حوزه 
کاری مجلس می شــود مانند بحث بودجه 
باید دبیرخانه آن شــورا ایــن موضوعات را 
به مجلس شــورای اســامی ارسال کند و 
مجلس هم نشان داده می تواند به سرعت 

به این گونه امورها رسیدگی کند.
نایب رئیس مجلس شــورای اســامی با 
اشــاره به اظهارات پژمانفــر درباره نظرات 
رئیس مجلس در شــورای عالی هماهنگی 
ســران قوا، گفت: لازم اســت گواهی دهم 

دکترقالیباف رئیس مجلس جلسات متعددی 
را با رؤسای کمیسیون ها و جمع اقتصادی 
مجلس برگزار و مطالب موردنظر را مطرح و 

بررسی می کنند.
قاضی زاده هاشــمی بیان کــرد: در همین 
موضــوع اخیر پیش فــروش نفت به مردم 
مطلع هســتم نگاه مخالف مجلس به این 
موضوع از طریق دکتر قالیباف و نمایندگان 
دیگر حاضر در جلســه شــورای هماهنگی 
ســران قوا اعتراض شده و کمیسیون های 
مختلف با دقت به این موضوع ورود داشته 
باشند تا با یک اجماع بیشتری و کسب نظر 

متخصصان کار پیش برود.
نامه قالیباف و رییسی به رهبری در 
انتقاد به نحوه فروش نفت در بورس

در همیــن رابطه نماینــده نجف آباد گفت: 
روســای قوای مقننه و قضاییه در نامه ای 
به مقام معظم رهبــری مخالفت خود را با 
تصمیــم دولت درباره فروش اوراق ســلف 
نفتی در بورس اعام کرده و تاکید داشــتند 
که این کار دولت خاف آن چیزی است که 

در جلسه سران قوا مطرح شده است.
ابوالفضــل ابوترابی اظهار کرد: گشــایش 
اقتصادی مدنظر دولت همان فروش اوراق 
ســلف نفتی در بورس اســت، امــا دولت، 
مجلس شورای اسامی و قوه قضاییه را دور 
زده اســت چون آنچه که امروز اجرا شد با 
آنچه که دولت در جلســه سران قوا مطرح 

کرده، متفاوت است.
این نماینده مجلس شورای اسامی توضیح 
داد: قرار بود طبق آنچه که در جلسه سران 
قوا مطرح شــده اوراق سلف نفتی به قیمت 
قطعــی و قیمت روز به مردم داده شــود و 
مردم مختار برای فروش آن در هر لحظه ای 
باشند اما دولت این طرح را به گونه ای دیگر 
اجــرا کرد، یعنی پول را از مردم می گیرد اما 
پرداخت پــول به مردم را به دو ســال بعد 
موکول کرده که این یعنی موضوع بر گردن 
دولت بعدی می افتد آن هم در دو سال بعد 

با سود 19 درصد داده می شود.
ابوترابی ادامــه داد: با توجه به این موضوع 
روســای قوای قضاییه و مقننه در نامه ای 
به مقام معظم رهبری اقدام دولت برخاف 
مصوب شــورای هماهنگی اقتصادی سران 
قوا را اعام کرده و تاکید داشتند آنچه دولت 

اجرا می کند مغایر با این مصوبه است.

رییس قوه قضاییه نامه ای به محضر رهبر 
انقلاب در مورد فروش اوراق سلف نفتی 

ارسال نکرده  است
خ رییس قوه قضاییــه نامه ای به محضر 
انقــاب درخصوص فروش  رهبر معظم 
اوراق ســلف نفتی ارســال نکرده  و نامه 
مشــترکی با رییس قوه مقننه هم ارسال 
نشده اســت.در پی انتشار خبری از سوی 
یکی از نمایندگان مجلس مبنی بر ارسال 
نامه ای از سوی روسای قوه قضاییه و قوه 
مقننه با موضوع فروش اوراق سلف نفتی 
محضر رهبر انقاب اسامی، مرکز رسانه 
قوه قضاییه ضمن تکذیب خبر منتشر شده 
اعام می کند هیچ نامــه ای چه از ناحیه 
رییس قوه قضاییه و چه نامه مشــترک با 
رییس مجلس شــورای اسامی محضر 
رهبر انقاب اسامی در این مورد ارسال 

نشده است.
توییت معاون رییس جمهور درباره پیش 

فروش اوراق نفتی
در آخرین اظهارنظها در این رابطه محمدباقر 
نوبخت در صفحه توییتر خود نوشت: آنچه 
از پیش فروش اوراق نفتی در بورس صحبت 
می شود متفاوت از طرح فروش قطعی نفت 
است که در شــورای عالی اقتصادی مورد 
توافق قرار گرفته و منتظر نظر مقام معظم 

رهبری هستیم.
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عصر پسا کرونا و مرزهای جابجا شده اجتماعی
حمیدرضا نیکومنش

حداقـل در طول 100 سـال گذشـته و بعد از جنـگ جهانی دوم هیچ عامل و مسـئله ای 
بـه انـدازه تاثیـر ویروس کرونا در انزوای انسـان ها نقش نداشـته اسـت.

انسـان امـروز بیشـتر از گذشـته در انـزوای خـود خواسـته خویش فـرو رفته اسـت زیرا 
در کنـار انـزوای ناشـی از ویـروس کرونـا، تاثیـرات اجتماعـی زندگـی مدرن نیـز باعث 
شـده تـا خانـواده هـا از حالـت گسـترده بـه حالـت هسـته ای تغییر شـکل پیـدا کنند و 
انسـان  را تنهـا تر از گذشـته سـازند. انسـان تنهای امروزی، اسـیر چرخ هـای بی رحم 
مدرنیته اسـت که سـرعت آن هر روز به صورت شـتابان در حال افزایش اسـت. کشـف 
و توسـعه تکنولـوژی هـای جدیـد همچـون ارتباطات تصویـری و رسـانه ای و افزایش 
مشـغله هـای انسـان باعث شـده اسـت کـه نیاز بـه حضـور فیزیکـی و صمیمیت های 

دوسـتانه کمرنگ تر از گذشـته باشـد.
ایـن مسـئله در حالـی ابعـاد پـر رنـگ تری به خـود گرفته اسـت کـه ویـروس کرونا با 
تهدیـد زندگـی اجتماعـی انسـان، گام هـای موثرتـری در انزوای انسـان هـا برمی دارد. 
انسـان هـا مجبـور هسـتند بـرای حفـظ سـامت و زندگـی خـود بـه فاصلـه گـذاری 
اجتماعـی روی بیاورنـد.  ایـن تاکیـد و اسـتمرار بـر فاصله گـذاری موجـب می شـود که 
در بلندمـدت انسـانها نسـبت بـه یکدیگـر احسـاس خاصـی نداشـته باشـند و ایـن بـی 
احساسـی باعث سـلب مسـئولیت های اجتماعی می شـود. در جامعه ای که مسـئولیت 
اجتماعـی افـراد نسـبت بـه دیگـران کمرنـگ می شـود بسـتر وقـوع جرایـم اجتماعـی 
بعنـوان یـک معضل و مسـاله، بسـیار پررنگ می شـود. وقوع مسـائل اجتماعـی به طور 
مشـخص، سـد محکمـی میـان هـم افزایـی و مشـارکت اجتماعـی با توسـعه سیاسـی 
اقتصـادی و فرهنگـی جامعـه اسـت که بـه عقیده متخصصـان در بلند مـدت پیامدهای 
ایـن مسـئله بـه رانده شـدن هویت های مشـروعیت بخـش و شـکل گیری افراط گرایی 
و خشـونت بـالای طبقاتـی در قالـب گفتمـان هویـت مقاومـت اسـت که نوعـی عقب 

گـرد و فـرد گرایـی غیـر توسـعه یافتـه و ابتدایـی را شـکل می دهد.
شـکل گیـری گفتمان هـای مقاومـت ضربه بزرگـی به سـرمایه های اجتماعـی جامعه 
اسـت کـه ماحصل قـرن های زندگـی اجتماعی بشـر در کنـار همدیگر اسـت. کمرنگ 
شـدن سـرمایه هـای اجتماعـی نهایتـا بـه کاهش مسـئولیت هـای اجتماعـی و ضعف 
جامعـه مدنـی منجـر خواهـد شـد. درسـت اسـت کـه مـا در عصر پـس از کرونا شـاهد 
شـکل گیـری هـای شـکل هـای جدیـدی از ارتباطـات اجتماعی هسـتیم ولـی به طور 
حتـم ایـن مـدل ارتباطی منجر بـه گفتگو بعنـوان کلید شـکل گیری سـرمایه اجتماعی 
نمی شـود و به اسـتحکام سـرمایه هایی همچون اعتماد، مشـارکت، همـکاری و رعایت 
حقـوق یکدیگـر خلـل وارد خواهـد سـاخت، مسـاله ای که اسـتواری تاروپـود جامعه، را 
تضعیـف مـی کنـد. در چنیـن فضایـی بایـد منتظر شـکل گیری مـوج های تـازه ای از 
خشـونت اجتماعـی، بـی هویتی و بی مسـئولیتی باشـیم که در کنار کاهش آسـتانه تاب 
آوری و صبـر جامعـه و وقـوع ورشکسـتگی هـای اقتصادی بایـد منتظر عواقـب جبران 

ناپذیـری برای جامعه باشـیم.
لذا برای پیشگیری و کنترل سطح تاثیرات ویروس کرونا بسیار ضروری است که:

در گام اول: تضعیـف کننـده هـای اقتصـادی کـه به انفصـال اجتماعی کمـک می کنند 
شناسـایی شـده و سیاسـتگذاری مناسـب صـورت پذیـرد. در حـال حاضـر شـغل هـای 
زیـادی بواسـطه وقـوع کرونـا از بیـن رفته و یا حیات آن با مشـکل مواجه شـده اسـت. 
در اینجـا دولـت و نهـاد هـای عمومـی موظفنـد تـا بخشـی از منابع خـود را بـرای احیا 
و بازسـازی مشـاغل آسـیب دیـده و خلـق فرصـت های جدید شـغلی اختصـاص دهند. 
در گام دوم: فرصـت هـای جدیـد تعامـل، تعاون و همیـاری برای تقویت سـرمایه های 
اجتماعـی از طریـق شـبکه سـازی هـای نویـن صورت گیـرد. ما در کشـور نهـاد های 
زیـادی داریـم کـه موظـف به ایجـاد بسـتر  تعاونـی و تقویت اصـل تعاون بـرای ایجاد 
همـکاری هـای بیـن فـردی و گروهی هسـتند. این ضـرورت وجـود دارد که ایـن نهاد 
هـا بـا اسـتفاده از پتانسـیل هـای فرهنگی کشـور  بسـتر تحقق ایـن اقدامـات رافراهم 

 . کنند
در گام سـوم: رسـانه هـای عمومـی و خصوصـی و نخبـگان اجتماعـی بایـد بـه ارائه و 
بسـط محتواهایـی بپردازنـد کـه تقویت کننـده رفتارها مشـارکت پذیرانـه و در مجموع 
تقویـت سـرمایه هـای اجتماعـی اسـت. زمانی که سـرمایه هـای اجتماعـی در معرض 
تخریـب عوامـل بیرونـی قـرار می گیرد رسـانه هـا می توانند نقـش زیادی در بازسـازی 
و تقویـت آن هـا ایفـا کننـد کـه البتـه ایـن امـر نیازمنـد کار حرفـه ای، تخصصـی و 

دغدغـه مند اسـت. 
کشـور مـا تـا بـه امروز همـواره در پـس بالا و پاییـن شـدن صفحـات روزگار، هر آنچه 
کـه مانع فروپاشـی آن شـده اسـت وجود سـرمایه هـای اجتماعـی عظیمی بوده اسـت 
کـه قـرن هـا تـار و پـود جامعـه ایرانـی را گـره زده و بهـم چفت کـرده بـود و این گره 
هـا بـه سـادگی و آسـانی قابل باز شـدن نیسـت ولی بایـد به فکـر ترمیـم و تقویت آن 
بـود. إن شـالله کـه نـه تاثیـرات ویـروس کرونـا و نـه تبلیغـات رسـانه هـای بیگانه که 
تمـام تاششـان بـر نابـودی انسـجام جامعـه ایرانی اسـت در پرتـو انـوار رحمت بخش 

الهـی به جایـی نخواهد رسـید.

یادداشت

در نشست فراکسیون زنان مجلس چه گذشت؟

بیمه ناباروری 85 یا 30 درصد
نشســت فراکســیون زنان مجلس شورای 
اســامی، پیرامون بررسی بیمه ناباروری با 
حضور مسئولان وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی و بیمه سامت برگزار شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« نشســت 
فراکســیون زنان مجلس پیرامون بررسی 
بیمه ناباروری در جهت تحقق سیاست های 
کلی جمعیــت و تعالی خانــواده با حضور 
مسئولان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی و بیمه ســامت در محل مجلس 

شورای اسامی برگزار شد.
نحوه هزینه کرد بودجه سنواتی جهت 

رفع ناباروری ابهامات بسیاری دارد
در ابتدای این نشســت فاطمه قاســمپور 
رییس فراکســیون زنان مجلس شــورای 
اســامی، با اشــاره به اهمیت رفع موانع 
موجود در مســیر بــاروری زوجین با هدف 
تحقق برنامه هــای جامع در حوزه جمعیت 
و تعالی خانــواده، گفت: هم اکنون با درصد 
رشــد خانواده های نابارور مواجه هســتیم 
و این در حالی اســت که جامعه ایرانی به 
نیازمند  نابــارور،  خانواده های  فرزندآوری، 
حمایت هــای جدی در ایــن زمینه تمایل 

دارند.
نماینــده مردم تهــران، ری، شــمیرانات، 
اسامشــهر و پردیس در مجلس شــورای 
اســامی، ادامــه داد: بــه دنبــال اباغ 
سیاســت های کلی جمعیت در سال 1393 
در قوانین بودجه ســنواتی، برنامه ای تحت 
عنــوان کمک بــه اجرای سیاســت های 
جمعیتی کشــور ذیل ردیف های هزینه ای 

ستادی وزارت بهداشت قرار گرفت.
وی تصریح کرد: انجام اقدامات و بسته های 
اجرایــی سیاســت های جمعیتی کشــور، 

درمان نابــاروری و... از جمله فعالیت های 
تعریف شــده ذیل این برنامه بود. از سوی 
دیگر در ســال های 139۴ و 1397، اعتبار 
ایــن فعالیت1500میلیارد ریــال و در بقیه 
ســال ها 2000 میلیــارد ریال بوده اســت 
همچنین ازســال 1398، فعالیت حمایت از 
درمــان ناباروری از ذیــل برنامه کمک به 
سیاســت های جمعیتی کشور خارج و جزء 
بسته های برنامه طرح تحول سامت قرار 

گرفت.
قاســمپور یادآور شــد: در لایحــه بودجه 
ســال 1399 نیز بــرای درمــان ناباروری 
2000 میلیارد ریال ذیل ردیف های وزارت 
بهداشــت در نظر گرفته شــده است و به 
دلیــل اهمیت موضوع و نحــوه هزینه کرد 
این بودجه به ویژه در بخــش بیمه درمان 
ناباروری، این نشست تشکیل شده تا موارد 
ابهام این هزینه کرد مورد بررسی قرار گیرد. 
وی با بیان اینکه براساس آیین نامه وزارت 
انواع  بهداشــت 85 درصد تعرفــه دولتی 
بــرای زوجین  عمل های کمــک  باروری 
تحــت درمــان در مراکز طرف قــرارداد 
درقالب یارانه پرداخت می شود. اظهار کرد: 
مطابق گزارش نماینده مرکز پژوهش های 
مجلس، با توجــه به این کــه هزینه یک 
سیکل درمانی حدود 7 میلیون تومان است، 
براساس یارانه پرداخت شده از سوی وزارت 
بهداشــت در سال 98، پوشــش یارانه ای 
حــدود 30 درصدهزینه مورد نیاز برای طی 
دوره درمانی بــوده و تنها در مراکز درمان 
ناباروری دولتی برخی شهرها قابل دستیابی 
است. همچنین باتوجه به محدودیت مراکز 
دولتی فعال نســبت بــه مراکز خصوصی، 
تعداد کمی ذیــل آیین نامه حمایتی وزارت 

بهداشت قرارداد همکاری دارند و این طرح 
نتوانسته پوشش مناسبی داشته باشد.

قاســمپور افزود: نحــوه هزینه کرد بودجه 
ســنواتی ابهامــات بســیاری دارد و آنچه 
از حمایت بیان شــده با آنچه ما مشــاهده 
می کنیــم، فاصله دارد، ضمــن اینکه باید 
مشخص شود چه تعداد مرکز در حال حاضر 
در کشور فعال است و چه تعداد مرکز ارائه 

خدمات حمایتی در این حوزه وجود دارد.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، تاکید 
کرد: بر اســاس گزارش های ارائه شده در 
بهترین حالت  از 1۴ هزار ســیکل حمایت 
شده است و لازم است میزان سیکل حمایتی 
افزایش یابد. ازطرفی مطابق قانون، وزارت 
بهداشت اجازه صرف اعتبارات هزینه ای را 
برای توسعه زیرســاخت های اهداف دیگر 
نــدارد و نمی توان اعتبــار حمایت ازدرمان 
ناباروری برای توسعه زیرساخت های درمان 
ناباروری اســتفاده کرد، بلکــه باید آن را 
مســتقیم به صورت یارانه درمان دراختیار 

زوج های نابارور قرار داد.
رییس فراکســیون زنان مجلس شــورای 
اســامی، با اشــاره به اینکــه 85 درصد 
زوجیــن نابارور با مداخــات غیرتهاجمی 
مشکلشان رفع خواهد شد، خاطرنشان کرد: 
لازم است تمرکز وزارت بهداشت صرفاً بر 
تأمین خدمات تهاجمی به زوجین نباشــد. 
همچنین در گایدلاین های تعریف شــده به 
طب ایرانی نیز توجه شــود. از سوی دیگر 
با توجــه به این که بار اصلی ســیکل های 
درمانی بر دوش بخش خصوصی است باید 
خدمات بیمــه ای در این بخش مورد توجه 
قرار گیــرد و در این زمینه از کارشــناس 
مرکز پژوهش های مجلس می خواهیم این 

ظرفیت را مورد بررسی قرار دهند.
کشور به لحاظ جمعیتی در وضعیت 

بحرانی قرار دارد
در ادامه فاطمــه محمدبیگی رییس کمیته 
جمعیت و خانواده کمیســیون بهداشــت و 
درمان مجلس شــورای اســامی، افزود: 
کشور به لحاظ جمعیتی در وضعیت بحرانی 
قرار دارد به همیــن دلیل موضوع جمعیت 
بارها از ســوی مقام معظــم رهبری مورد 

تأکید قرار گرفته است.
وی تصریح کــرد: یکی از بخش های قابل 
ســرمایه گذاری در این حوزه توجه به رفع 
مشــکل جمعیت نابارورمان است که اغلب 
نیز بــا مداخات و توصیه های غیرتهاجمی 
قابل درمان اســت. ضمــن اینکه  در این 
خصوص پیشــگیری از ناباروری از اهمیت 

بسزایی برخوردار است.
رییس کمیته جمعیت و خانواده کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسامی، 
یادآور شد: در این فرآیند نقش بهورزها گاه 
از نقش متخصصین پررنگ  تر است. چرا که 
یک بهورز می تواند با توصیه های مربوط به 
ســبک زندگی یا عدم تأخیر در فرزندآوری 
جلوگیری  نابــاروری  از  نوعروســان  بــه 
کند. همچنین در بحــث درمان ناباروری، 
نابــاروری ثانویه نیز باید مــورد توجه قرار 
گیرد. ضمن اینکه تربیت فلوشــیب درمان 

ناباروری بسیار جدی است.
85 درصد هزینه های درمان ناباروری 

تحت پوشش بیمه قرار دارد
در ادامه مهدی شــادنوش سرپرست مرکز 
مدیریت پیوند و امــور بیماری های وزارت 
بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی با 
ارائه گزارشــی از عملکرد ایــن وزارتخانه 

در خصوص برنامه ریــزی برای رفع موانع 
بررســی های  براســاس  افــزود:  باروری 
صورت گرفتــه صرفاً 15 درصــد جمعیت 
نابــارور کشــور نیازمند دریافــت خدمات 
فوق تخصصی درمان ناباروری هستند و 85 
درصد باقی، با مداخات محدود و دریافت 
خدمات سطح یک و دو درمان خواهند شد.
وی تصریح کرد: این افــراد در مراجعه به 
متخصصین غــدد، اورولوژیســت، زنان و 
زایمــان و... درمان مورد نظــر را دریافت 
خواهنــد کــرد. ضمــن اینکــه در بخش 
هزینه کرد بیمه نیــز در حال حاضر زوجی 
را نداریــم کــه بــه دلیل هزینــه درمان، 
نتوانــد فرآیند درمان را طــی کند و تا 85 
ناباروری تحت  درصد هزینه های درمــان 
پوشــش بیمه قرار دارد که این درصد برای 
دهک هــای پایین 100 درصد خواهد بود و 
این حمایت تا ســن ۴5 ســال و 2 سیکل 
درمان در ســال از زوجین صورت می گیرد 
که درصدد هستیم تعداد سیکل ها را به سه 
سیکل و سن زوجه را به ۴2 سال برسانیم.

سرپرســت مرکــز مدیریت پیونــد و امور 
بیماری هــای وزارت بهداشــت، درمان و 
هم اکنون  تاکیدکــرد:  پزشــکی،  آموزش 
88مرکز درمان ناباروری در کشور با توزیع 
متناســب داریم که ۴۴ مرکز دولتی و ۴۴ 
مرکز خصوصی اســت. این مراکز تقریباً در 
تمام مراکز اســتانی و در شهرهای بزرگ 
مســتقر هســتند. در ســال 98، 55 هزار 
سیکل درمانی انجام شــد که از این تعداد 
1۴ هزار ســیکل در بخش دولتی صورت 
گرفته است. هزینه های صورت گرفته برای 
اصاح زیرساخت ها و رفع باگ های درمانی 

استفاده شده است.

کاهش مرگ و میر روزانه کرونا در کشور

مجازات های متخلفان پروتکل های بهداشتی اعلام شد 

سوتیتر: اســتانهای مازندران، تهران، قم، گلستان، خراسان 
شــمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراســان رضوی، کرمان، 
سمنان، آذربایجان شرقی، مرکزی، یزد و گیان در وضعیت 

قرمز قرار دارند
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: از دیروز تا امروز 26 مرداد 
1399 و بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، دو هزار و 
133 بیمار جدید مبتا به کووید19 در کشــور شناسایی شد 

که یک هزار و 19 نفر از آنها بستری شدند.
لاری گفت: مجموع بیماران کووید19 در کشور به 3۴3 هزار 
و 203 نفر رسید. متاسفانه در طول 2۴ ساعت گذشته، 1۴7 
بیمــار کووید19 جان خود را از دســت دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به 19 هزار و 639 نفر رسید.
وی افــزود: خوشــبختانه تا کنون 297 هــزار و ۴86 نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شــده اند.  

3881 نفــر از بیماران مبتا به کووید19 در وضعیت شــدید 
این بیماری تحت مراقبــت قرار دارند. تا کنون دو میلیون و 
861 هزار و 825 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام 
شده است.ســخنگوی وزارت بهداشت تاکید کرد: استانهای 
مازندران، تهران، قم، گلســتان، خراسان شــمالی، اردبیل، 
اصفهان، البرز، خراســان رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان 
شــرقی، مرکزی، یزد و گیان در وضعیت قرمز قرار دارند. 
همچنین استانهای فارس، ایام، لرستان، هرمزگان، زنجان، 
قزویــن، آذربایجان غربی، بوشــهر، همــدان، چهارمحال و 
بختیاری و کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار قرار 
دارنــد.وی در توضیح وضعیت بیماری در اســتان یزد گفت: 
استان یزد در اسفندماه سال گذشته شاهد خیز شدید و قابل 
توجه در موارد ابتا و بستری این بیماری در اغلب شهرستانها 
بود که با همکاری مردم و تاش کادر بهداشــت و درمان و 

حمایتهای ستاد استانی، از اوایل فروردین تا اواسط خرداد ماه 
شاهد ســیر نزولی موارد ابتا و بستری در اغلب شهرستانها 
بودیم. اما علیرغم توصیه های اکید بهداشــتی، از خردادماه 
نمودار ابتا و بستری در این استان روند صعودی گرفته و با 
وجود آنکه طی دو هفته تا حدی از شیب صعودی آن کاسته 
شــده، اما همچنان وضعیت بیماری در اغلب شهرستانهای 
این استان شکننده و حســاس است؛ به طوری که در هفته 
گذشــته دو شهرســتان دیگر به شهرستان های در وضعیت 
قرمز این اســتان اضافه شده است و اکنون هشت شهرستان 
از جمله ابرکوه، بافــق، خاتم، مهریز، میبد و یزد در وضعیت 
قرمز قرار دارند و دو شهرستان از جمله شهرستان اردکان در 
وضعیت زرد بیماری قرار دارند.وی میزان اســتفاده از ماسک 
توسط مردم در اماکن عمومی را 70 درصد و وسایل حمل و 
نقل عمومی را 75 درصد و همچنین استفاده از ماسک توسط 

متصدیان و شاغان واحدهای صنفی و صنعتی را 80 درصد 
عنوان کرد و گفت: بیشــترین میــزان رعایت پروتکل ها در 
ادارات و سازمانهای دولتی و کمترین میزان در مراکز خدمات 
بیمه و دفاتر پیشخوان دولت است.سخنگوی وزارت بهداشت 
گفت: هیات های عزاداری یزد به برگزاری مراســم پرشــور 
در ماه محرم معروف هســتند. حال با توجه به شرایط حاکم 
و همه گیری بیماری کووید -19 در سراســر کشور، توصیه 
و درخواســت مان از مســوولان و مردم این استان آن است 
که کمک کنند تا عزاداری در ایام پیش رو مطابق با ضوابط 
ســتاد کرونا باشد.وی در پایان گفت: امیدواریم با همکاری و 
همراهی مردم کشورمان در رعایت اصول سه گانه بهداشتی 
شــامل شست و شوی مرتب دستها، فاصله گذاری اجتماعی 
و استفاده از ماسک، شاهد شکســت زنجیره انتقال بیماری 

در کشور باشیم.

معاون کل وزارت بهداشت، مجازات های عدم رعایت شیوه 
نامه های بهداشــتی که در جلســه اخیر ستاد ملی مدیریت 
کرونا به تصویب رســید را اعام و تاکید کرد: ارایه خدمات 
از سوی دســتگاه های دولتی و غیردولتی به افراد و مراجعه 
کنندگانی که از ماســک اســتفاده نکرده یا فاصله اجتماعی 
را رعایت نمی کننــد، ممنوع بوده و متخلفین در زمینه ارایه 

خدمات، مجازات خواهند شد.
ایسنا نوشت: دکتر ایرج حریرچی درباره مجازات های تعیین 
شده برای متخلفان شــیوه نامه های بهداشتی که در جلسه 
اخیر ســتاد ملی مدیریت کرونا به تصویب رســید، گفت: در 
جلسه روز شنبه ستاد ملی مدیریت کرونا مجازات هایی برای 
عدم رعایت شــیوه نامه های بهداشتی اباغی ستاد مدیریت 

کرونا، تصویب شد.
وی درباره مجازاتهای تعیین شــده در حوزه اداری و دستگاه 
های اجرایی گفت: عدم رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی 
و ضوابط اباغی ســتاد مدیریت کرونا از ســوی کارکنان و 
مدیران اجرایی تخلف محســوب می شود و به وزارتخانه ها 
اختیار داده شــد که با این تخلف برخورد کنند. به این ترتیب 
در مرحلــه اول اخطار کتبی بــا درج در پرونده، مرحله دوم 
توبیخ با درج در پرونده، در مرتبه ســوم کســر یک سوم از 
حقوق و فوق العاده شــغل تا یک ماه، مرتبه چهارم کســر 
یک ســوم از حقوق و عناوین مشابه تا سه ماه و مرتبه پنجم 
انفصال موقت از خدمت تا سه ماه در نظر گرفته شده است.

معاون کل وزارت بهداشــت گفت: طبق مصوبه ســتاد ملی 

کرونا، مجازاتهای این بند قطعی و غیرقابل تجدید نظر است.
حریرچی همچنین درباره مجازاتهای تعیین شــده در حوزه 
صنفی نیز گفت: عدم رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی و 
ضوابط اباغی ســتاد مدیریت کرونا از سوی اصناف و حرفه 
ها و مشــاغل، تخلف صنفی و حرفه ای محسوب می شود. 
مجازات این تخلفات نیز به این صورت اســت که در مرتبه 
اول تذکــر کتبــی با درج در پرونده صنفــی و حرفه ای، در 
مرحله دوم تعطیلی و پلمب واحد به مدت پنج روز و در مرحله 
سوم نیز تعطیلی فعالیت حرفه ای به مدت 10 روز خواهد بود.
وی تاکید کرد که بنابر مصوبه ســتاد ملــی مدیریت کرونا، 
تشــخیص تخلف در این مورد بر عهده مراجع بازرســی و 

نظارتی صنفی و سازمان تعزیرات است.

معاون کل وزارت بهداشــت درباره مجازاتهای در نظر گرفته 
شده در حوزه عمومی )مردم( به ایسنا، گفت: در حوزه عمومی 
اســتفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی برای کلیه آحاد 
جامعه در وسایل حمل و نقل عمومی، مراکز تجمعی سربسته 
و محیط های صنفی )مانند مغازه ها( و اداری اجباری است.

وی در ایــن بــاره تاکید کرد: نکته مهم آن اســت که ارایه 
خدمات و تسهیات اداری، انتظامی، قضایی، رفاهی، بانکی 
و خدماتی از ســوی دستگاه های دولتی و غیردولتی به افراد 
و مراجعه کنندگانی که از ماســک اســتفاده نکرده یا فاصله 
اجتماعــی را رعایت نمی کنند، ممنــوع بوده و متخلفین در 
زمینه ارایه خدمات بر حسب مورد، طبق دو بند قبلی مجازات 

خواهند شد.
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 شایعه مرگ مغزی استاد شجریان کذب است
یکی از پزشــکان و دوستان نزدیک 
آواز  اســتاد  شــجریان  محمدرضــا 
ایرانــی تازه ترین وضعیت جســمانی 
این هنرمند پیشکســوت موســیقی 
را  از بســتری مجدد  کشورمان پس 

تشریح کرد.
»صبــح  روزنامــه  گــزارش  بــه 
امروز«حســن عباســی از دوســتان 
بــه محمدرضا  نزدیک  پزشــکان  و 
شــجریان در گفتگو با خبرنگار مهر، 
این  درمانی  آخرین وضعیــت  درباره 

خواننده پیشکسوت موسیقی ایرانی تا ظهر روز یکشنبه 26 مردادماه بیان کرد: هنوز چیزی از 
زمان ورود اســتاد به بیمارستان تغییر نکرده و تیم پزشکی بیمارستان به طور کامل نسبت به 
کنترل اوضاع جسمی این هنرمند اقدامات لازم را انجام می دهند. این در حالی است که برای 
تشخیص قطعی موارد مربوط به درمان و حتی ترخیص در حال حاضر قضاوت زود است چرا 
که یک تا دو روز طول می کشد تا بتوانیم عاوه بر کنترل دارویی تب و عفونت موجود، نظر 
قطعی را اعام کنیم.عباســی در عین حال تأکید کرد: البته همین که در این ســاعات هنوز 

چیزی رو به بدتر شدن نرفته است، با توجه به شرایط می تواند خبر خوبی برای همه باشد.
وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر انتشار برخی از شایعات در فضای مجازی و محافل رسانه ای 
مبنی بر مرگ مغزی محمدرضا شــجریان گفت: به هیچ عنوان این شــایعه صحت ندارد و 
همکاران بنده در تیم پزشــکی بیمارســتان با نهایت تاش و دقت نسبت به کنترل اوضاع 

جسمانی استاد که هم اکنون در آی سی یو به سر می برد، کارهای لازم را انجام می دهند.
محمدرضا شــجریان هنرمند باسابقه عرصه موسیقی که طی سال های اخیر در بستر بیماری 
اســت، صبح روز شنبه بیست و پنجم مردادماه با انتقال به بیمارستان در بخش مراقبت های 
ویژه بستری شد. وی در سال های اخیر چندین بار به دلیل وخامت حال در بیمارستان بستری 
شده بود اما از فروردین ماه امسال با ترخیص از بیمارستان، در منزل مراحل مراقبت و درمان 

را سپری می کرد.

هنرنمایی موزیسین های جنوب و شرق 
خراسان در بازار بزرگ ایران

در ادامه اجراهای اولین دوره کنسرت 
گروه های  محلی،  موســیقی  آناین 
اســتان های  از  نواحــی  موســیقی 
خوزســتان و شرق خراسان روز شنبه 
25 مــرداد در دو بخش به هنرنمایی 

پرداختند.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقــل از هنر انایــن، اولین دوره 
نواحی  موسیقی  آناین  کنسرت های 

که بر موســیقی نواحی تمرکز دارد، از پنجشــنبه 23 مردادماه در بازار بزرگ ایران آغاز شد و 
شش گروه موسیقی نواحی به اجرای کنسرت پرداختند.شنبه شب در بخش اول این جشنواره، 
گروهی از شــرق خراسان به هنرنمایی پرداختند و موسیقی آن منطقه را برای مخاطبان اجرا 
کردند.نوازندگی این گروه را علی درافشــان برعهده داشــت و کنسرت را هم با دوتارنوازی 
زیبای خودش آغاز کرد و در ادامه غام رسول صوفی، خواننده موسیقی نواحی دوبیتی هایی 
از منطقه خراســان و چند غزل معروف از شــاعران بزرگ را اجرا کرد. ساز دو تار، شناسنامه 
موســیقی خراسان محسوب می شود که در فهرســت میراث ناملموس یونسکو قرار گرفته و 
ثبت جهانی شــده است.بازار بزرگ ایران در سانس دوم شاهد اجرای احمد بیت سیاح نوازنده 
عود و ســعید ســیاحی یکی از خوانندگان پاپ عربی اهواز بود. سیاحی در این کنسرت یکی 

از قطعات مشهور ناظم الغزالی خواننده معروف عرب با نام »فوق النخل فوق« را اجرا کرد.
یکی از نکاتی که در هر دو کنســرت مشترک بود، پوشــش نوازندگان و خوانندگان بود که 

هر کدام از نوازنده ها و خواننده ها با لباس منطقه و اقوام خود به اجرای کنسرت پرداختند.
در آخرین روز اجرا، یکشنبه 26 مرداد، ابتدا، ایوب سعیدی به اجرای موسیقی شمال خراسان 
پرداخت و در اجرای دوم، ســونار نچاری و پانیذ ســتاری با اجرای موسیقی آذری، هنرنمایی 
کردند.این مجموعه کنسرت ها با حمایت دفتر موسیقی معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسامی و همکاری بازار بزرگ ایران برگزار می شود.
 

سایت  موزه باستان شناسی دامسک 
تربت حیدریه با مشارکت بخش خصوصی 

راه اندازی می شود
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
از  و صنایع دســتی خراســان رضوی 
ایجاد ســایت موزه باستان شناســی 
تربت   دامســک  در محوطه  تاریخی 
حیدریه  با مشارکت بخش  خصوصی 
روزنامه»صبح  گــزارش  خبرداد.بــه 
امــروز« و به نقــل از روابط عمومی 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
خراســان  رضوی  صنایع  دســتی  و 

ابوالفضل مکرمی فر، روز یکشنبه 26 مرداد ماه 1399 در جلسه با مدیرعامل کارخانه سیمان 
زاوه با بیان این مطلب افزود: براساس سیاست ایکوم که باید موزه ها بیشتر با رویکرد پژوهش 
محوری ایجاد شــوند و از حالت شیء محوری صرف خارج شوند، سایت  موزه دامسک با این 
رویکرد ایجاد خواهد شــد.او ادامه داد: در نخســتین فصل کاوش های باستان شناسی منطقه 
تاریخی دامسک که با هدف کاوش نجات بخشی در  سال 1398 با مشارکت اداره کل  میراث 
فرهنگی و گروه باستان شناســی دانشــگاه تربت حیدریه به مدت دوماه انجام شــد، طی این 
بررسی و کاوش ها تعداد بیش از 30 خمره سفالی آذوقه مربوط به دوران پیش  از اسام کشف 
شــد که نوع چیدمان و تعداد آن ها در کشور بی نظیر اســت.مکرمی فر تصریح کرد: پس از 
کاوش اولیه، با مشارکت دانشگاه شهید بهشتی و حمایت مالی کارخانه سیمان زاوه مطالعات 
»آرکئوژئوفیزیک« در منطقه صورت گرفت که وجود تعداد خمره های دیگری در این منطقه 

نمایان شد که اهمیت منطقه را بیش از پیش آشکار کرد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی اظهار کرد: در راستای 
معرفی شایســته منطقه و جذب گردشــگر این یافته بصورت ســایت موزه منطقه ای تبدیل 

خواهد شد.

اهدای یادگاری ها و عکس های عزت الله 
انتظامی به موزه سینما

یادگاری ها، مدارک سینمایی و عکس های عزت الله انتظامی در سالروز درگذشت این هنرمند 
به موزه سینما اهدا شد.به گزارش روزنامه» صبح امروز« و به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، 
به مناسبت ســالگرد درگذشــت زنده یاد »عزت الله انتظامی« یادگاری ها ، اسناد و تصاویر 
بازیگر نامدار و پیشکســوت ســینما، تئاتر و تلویزیون به گنجینه هنری این هنرمند در موزه 

سینمای ایران اهدا شد.

خبر

دورهمی سینماگران
 بیستمین دوره جشن حافظ، اهالی سینما را در روزهای کرونایی دور هم جمع کرد!

بیستمین  پایانی  مراسم 
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اص
از 
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که   « »حافظ  جشن 
علی  آن  بنیانگــذار 
معلم اســت، امسال 
بــه دلیــل شــرایط 
یــک  در  کرونایــی، 
خصوصی تر  گردهمایی 
و تعداد نفرات کمتر و با 
شرایطی متفاوت نسبت 
در  پیش،  ســالهای  به 
فضای باز اجرا شــد و 
احســان علیخانــی که خود بــه عنوان 
بهترین چهره تلویزیونی در این جشــن 
انتخاب شد، اجرای آن را به عهده داشت. 
در ابتدا قرار بود مراسم به صورت آناین 
اکران شــود، اما به دلایلی در دقیقه 90 
پخش اینترنتی آن لغو و اعام شــد که 
مبلغ پرداخت شده بابت پیش خرید بلیت 
از سوی عاقمندان، به آن ها عودت داده 

خواهد شد. 
در ابتدای امر، همسر زنده یاد علی معلم 
بیان کرد: افتخار می کنم که بیســتمین 
جشــن حافظ را که علی معلم بیســت و 
چهار سال پیش آن را پایه گذاری کرد، در 

حال برگزاری است.
آذر معماریان با اشاره به اینکه کرونا تمام 
مشاغل را تحت تاثیر قرار داده است ادامه 
داد: در سالی که گذشــت، سینما دوران 
ســختی را گذراند. اولیــن انگیزه ای که 
باعث شد خانواده سینما و مجله »دنیای 
تصویر« نام جشــن را مزین به حضرت 
حافظ کنــد، این بود که بگوییم ســینما 
حیات دارد و به حیات خود ادامه می دهد. 

نام این جشن به نام حضرت حافظ مزین 
شده است و امیدوارم در دوره بعدی شاهد 
این باشــیم که ویروس کرونا از بین رفته 
و باردیگــر بدون نگرانــی دور هم جمع 

می شویم.
یک عمر فعالیت درخشان هنری

فرامــرز قریبیان در این مراســم حضور 
نداشت اما دومین تندیس جشن حافظ به 
دلیل یک عمر فعالیت درخشان هنری به 
او تقدیم شــد و علیخانی در این باره بیان 
کرد: برای فرامرز قریبیان آرزوی سامتی 
می کنــم و امیدوارم باز به صحنه برگردد. 
چنــد وقت پیش شــاهد خداحافظی او از 
ســینما و عرصه بازیگری بودیم، ولی اگر 
دوســتان خوب باردیگر از او دعوت کنند 
باز می توانیم شــاهد حضور او در ســینما 

باشیم.
هیولا روی سن درخشید

در این گردمان، سریال »هیولا« از مهران 
مدیری در بخــش برنامه های تلویزیونی، 
تقریبا تمــام جوایز اصلــی را از آن خود 
کرد. این سریال که در سال 98 از شبکه 
توانست  خانگی پخش می شــد،  نمایش 
جوایز بهترین سریال، بهترین کارگردانی 
و البتــه بهترین فیلمنامه با نویســندگی 
پیمان قاســم خانی، را کسب کند و شبنم 
مقدمــی نیز برای بازی در این ســریال، 
تندیس بهتریــن بازیگــر زن کمدی را 
همپای محسن تنابنده برای »پایتخت6« 
به دست آورد و این بار نیز مهران مدیری 
همانند سال های گذشته باز هم در جشن 
حافظ خوش درخشید. البته دراین مراسم، 
مدیــری نامــزد تندیس بهتریــن چهره 
تلویزیونی و بهتریــن بازیگر مرد کمدی 
تلویزیونی نیز شــد و با ایــن اقدام تعداد 
جوایز شــخصی جشــن حافظ خود را به 
عدد هشت رساند و بار دیگر ثابت شد که 
مهران مدیری محبوب جشنواره حافظ و 

ستاره بی همتای تلویزیون است.
انتخاب مشترک بازیگر مرد و زن سینما

در این میان بهترین بخش این جشنواره 
که مخاطبان بیشتری دارد، انتخاب بازیگر 
زن و مرد ســال در بخش سینمایی است 
و امســال نیز، این انتخــاب برای هیات 
داوران کار ســختی بود و به همین دلیل، 
این دو جایزه به طور مشــترک اهدا شد. 
ژاله صامتی با نمایش درخشانش در فیلم 
الناز  ســینمایی »درخونگاه« و همچنین 
شاکردوست برای »شــبی که ماه کامل 
شــد«، برنده تندیس بهترین بازیگر زن 

این جشنواره شــدند که البته با توجه به 
عملکرد درخشان هر دو، تقریباً قابل پیش 

بینی بود. 
در انتخاب بهترین بازیگر مرد ســینمایی 
ســال نیز توقع مردم با دیدگاه منتقدین 
یکســان بــود و دو بازیگری کــه رابطه 
دوســتانه نزدیکــی باهم دارنــد، اما در 
جشــنواره های مختلف همواره به عنوان 
رقیب یکدیگر شــناخته می شدند، این بار 
در جشــن حافظ این رقابــت را با اهدای 
دو تندیس دوســتانه به پایان رســاندند. 
هوتن شــکیبا برای بازی  در »شــبی که 
ماه کامل شــد« به همراه نوید محمدزاده 
که عملکردی متفاوت و جذاب از خود در 
»سرخپوســت« ارائه داد، تندیس بهترین 
بازیگر مرد جشــنواره حافــظ را دریافت 

کردند.
رقابت تنگاتنگ برای انتخاب فیلم برتر

با توجه به تولید محتوای تحسین برانگیز 
سینمایی ســال اخیر، رقابت سختی برای 
انتخــاب فیلــم برتر نیز وجود داشــت و 
همانطور کــه توقع می رفت، بین دو فیلم 
پرمخاطب »شــبی که ماه کامل شد« و 
برقرار  تنگاتنگی  رقابت  »سرخپوســت« 
بود. در این میان »سرخپوســت« که به 
زعم برخی، ســبک جدیدی در سینمای 
ایران بود، مشــخصاً مورد توجه تصمیم 
گیرندگان جشــن حافظ نیز قرار گرفت و 
عنــوان بهترین فیلــم را در کنار بهترین 
کارگردانی برای نیما جاوید به دست آورد. 
البته شبی که ماه کامل شد نیز از دریافت 
عناوین بزرگ جشــن حافظ دور نماند و 
انتظار می رفت، نرگس آبیار  همانطور که 
جایزه بهترین فیلمنامــه را به تنهایی به 
خانه بــرد. البته در این میان حمید نجفی 
راد نیز تندیس بهترین تدوین سینمایی را 
برای این فیلم کسب کرد و در دیگر موارد 
نیز عوامل ایــن فیلم کاندید تندیس های 
مختلفــی شــدند. این درحالــی بود که 
»قصر شیرین« و »جهان با من برقص« 
نیــز از امیدهای کســب تندیس بهترین 
فیلمنامه بودند. در این بین فیلم تحسین 
شده«درخونگاه« نیز دست خالی جشن را 
ترک نکرد و عنوان ویژه هیئت داوران را 

به دست آورد.
نگاه ریزبین هیئت داوران

مورد بحث ترین تندیس جشــنواره برای 
رضــا یزدانی رقم خــورد. قطعه ای که او 
برای مجموعــه«از یادها رفتــه« خواند 
بالاتر از آثاری از شهرام ناظری و علیرضا 

قربانی به عنــوان بهترین تیتراژ برگزیده 
شــد. کریستف رضاعی نیز برای »آخرین 
داستان« تندیس بهترین موسیقی متن را 
از آن خــود کرد. همچنین در میانه برنامه 
فیلمبرداری خوب علی قاضی در«مسخره 
باز«  در »غوغای سرخپوســت« و »شبی 
که ماه کامل شــد« از دید هیئت داوران 
دور نماند تا وی نیز یک تندیس دریافت 

کند.
فقط مریلا زارعی ماسک خود را 

برنداشت
هدیــه و تندیــس  برتریــن بازیگر مرد 
و زن درام تلویزیونــی نیــز به مصطفی 
زمانی برای نهنگ آبــی و مریا زارعی 
برای ســریال »مانکن« اهدا شــد و تنها 
تفــاوت این بخش این بــود که در تمام 
مدت این مراســم، زارعی بر خاف سایر 
مدعوین ماســک خود را حتی در هنگام 
دریافت جایزه و تندیس خود برنداشــت 
و در هنــگام دریافت جایــزه بیان کرد: 
»جای همه عزیزانی که در این ســال ها 
از دست دادیم خالی است؛ استاد سینایی، 
و همکار عزیزم  ســیروس گرجســتانی 
ماه چهره خلیلی. همچنین جا دارد از کادر 
محترم درمان تشــکر کنم. می دانیم که 
خیلی خسته هستند و عزیزان ما را تیمار 
می کنند. این بیماری فعا همراه ما هست 
از همه مردم می خواهم اصول بهداشتی را 

رعایت کنند و بی تفاوت نباشیم.«
زور کرونا به حافظ نرسید

بد  زارعی  مریــا  پیــرو صحبت هــای 
نیســت که این موضوع را نیز در ارتباط 
بــا برگزاری این جشــن حتی به صورت 
آناین و بــا رعایــت پروتکل ها در نظر 
بگیریــم که با توجه به، نیــاز به تعطیلی 
جهان،  سرتاســر  در  اجتماعــات  تمامی 
چــه الزامی برای برگزاری جشــن حافظ 
در روزهای کرونایی اســت و چرا مراسم 
اسکار به تعویق افتاد، اما جشن حافظ نه؟ 
وقتی بحث لغوِ جشنواره فیلم فجر امسال 
در نشست خبری رئیس سازمان سینمایی 
به صورت جدی مطرح می شود، اسکار و 
جشنواره های هنری جهانی عقب می افتد 
و بقیــه تجمع ها در حوزه هــای مختلف 
متوقف می شــود آیا باز هم جشن حافظ 
باید با همان روال سابق بر این بیستمین 

دوره اش برگزار شود؟
این تناقض در گفتار و رفتار ســلبریتی ها 
بارها دیده شــده است و آنها هربار دلایل 
مجاب کننــده خود را داشــتند. لاکچری 

بازی های رســانه ای مردم را به این فکر 
فرو می برد که آنها تنها با شــعار به فکر 
فرهنگ ســازی در جامعه هستند و خود 
ابایــی از تکرار اشــتباهات ندارند. گایه 
این اســت که افرادی کــه در صفحات 
شــبانه روزی  فعالیــت  از  مجازی شــان 
پزشــکان و پرســتاران حمایت می کنند 
و مثــلِ همیشــه ژســتِ مــردم داری و 
مردم دوســتی به خود می گیرند، خودشان 
جلوی جشــن ها و دورهمی هایشــان را 
نمی گیرند بی شک در این مراسم کسانی 
روی ســن حاضر  شــدند و جایزه  گرفتند 
که خودشــان در صفحات  مجازی شــان 
بارهــا فریاد زدند که »ماســک بزنید، از 
پرهیز کنید؛ کارها  ترددهای غیرضروری 
باید متوقف شوند« و یا مصاحبه کردند که 

»تا پایان کرونا کاری نمی کنیم.« 
در این میان اینکه کدام پروتکل بهداشتی 
رعایت شــده که در عکس هــا و چهره ها 
مشهود نیست، مصداق عینی این گایه ها 
است و شاید ما بی خبریم. اما کرونا با جشن 
حافظ کاری ندارد!البته حائز اهمیت اســت 
که بدانیــم نمی توان تمام بار مســئولیت 
این نوع برگزاری را به دوش ســلبریتی ها 
گذاشت و باید از متولیان امری چون وزارت 
بهداشت نیز ســوال شود که آیا موضوع را 
با ستاد ملی مبارزه با کرونا هماهنگ کرده 
بودنــد یا خیر؟ و حتی اگر پاســخ مثبت و 
مجوزی نیز داده شده باشد این پرسش به 
وجود می آید که فرق جشن حافظ با دیگر 
تجمع های مردمی و بعضا ضروری چیست 
که همگی محدود شــده اند و مردم باید با 

شرایط کنار بیایند؟ 

 با توجه به تولید 

محتوای تحسین برانگیز 

سینمایی سال اخیر، رقابت 

سختی برای انتخاب فیلم برتر 

نیز وجود داشت و همانطور 

که توقع می رفت، بین دو فیلم 

پرمخاطب »شبی که ماه کامل 

شد« و »سرخپوست« رقابت 

تنگاتنگی برقرار بود

مورد بحث ترین 
تندیس جشنواره برای 
رضا یزدانی رقم خورد. 
قطعه ای که او برای 
مجموعه«از یادها رفته« 
خواند بالاتر از آثاری از 
شهرام ناظری و علیرضا 
قربانی به عنوان بهترین 
تیتراژ برگزیده شد

هفته پایانی ثبت نام کسب و کارهای فرهنگی، هنری و رسانه ای برای دریافت تسهیلات کرونا
لادن حیدری معاون وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی از ثبت 
19271 فقره پرونده در ســامانه کارا برای دریافت تسیهات 

کرونا خبر داد.
بــه گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
معاونت توســعه مدیریت و منابع، لادن حیدری معاون وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســامی در خصوص ثبت نام کســب و 
کارهای فرهنگی هنری و رسانه ای برای دریافت تسهیات 
کرونــا گفت: در آخرین هفته باقیمانــده تا پایان مهلت ثبت 
نام دریافت تســهیات کرونا کســب و کارهــای فرهنگی، 
هنری و رســانه ای تــا روز 26 مــرداد 19271 فقره پرونده 
را در ســامانه کارا برای دریافت بالــغ بر 590 میلیارد تومان 
تسهیات کرونایی ثبت کرده اند. از این میزان تقاضای ثبت 
شــده تاکنون کمتر از 92 میلیارد تومان به کسب و کارهای 
آسیب دیده متقاضی حمایت پرداخت شده است و امیدوارم با 
توجه به پیگیری های وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسامی، 
مسئولان نظام بانکی و نیز شعب بانک های عامل در سراسر 
کشور وفق دســتورالعمل های اقتصادی ستاد ملی مدیریت 
بحران کرونا در پرداخت این تسهیات همراهی و همکاری 
افزون تری مبذول دارند چرا که این تســهیات گره گشــای 
اشــتغال بیش از ۴2 هزار نفر در بنگاه های خصوصی بخش 
فرهنگ و هنــر خواهد بود. بی تردید ایــن حمایت ها، تدبیر 

مؤثری اســت که دولت برای پیشــگیری از تعطیلی و بروز 
بحران ورشکســتگی کســب و کارها در میانه بحران کرونا 
اتخاذ کرده اســت.حیدری مســئول بهبود محیط کســب و 
کارهای فرهنگی، هنری و رسانه ای افزود: تاکنون اطاعات 
مربوط به 192311 بنگاه و یا  کسب و کار بخش، گردآوری 

شــده از منابع و مراجع مختلف نظیر صندوق اعتباری هنر، 
تشــکل های صنفی و یا سامانه تحفه مستقر در دفتر اقتصاد 
فرهنگ و  هنر این معاونت، برای درج در ســامانه کارا ارسال 
شده است. معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی بیان داشت، 
دفتــر اقتصاد فرهنگ و هنر در ارتباط مســتمر با صنوف و 

صاحبان کســب و کارها و همچنین وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعی با رصد فرایند ثبت درخواست تسهیات فعالان این 
بخش تاش بی وقفه ای را در رفع  مشکات حین ثبت نام و 

یا هنگام دریافت تسهیات داشته است .
لادن حیــدری همچنیــن افزود: درخواســت فعالان بخش 
فرهنگ، هنر و رســانه در ســامانه کارا در قالب کارگاه های 
خویش فرمایی، رســمی و غیررســمی به ثبت شده است که 
از ایــن میان بیشــترین ثبت پرونده مربــوط به کارگاه های 
خویش فرماســت اما بیشترین اشــتغال اظهار شده متعلق به 
کارگاه های رســمی با 26735 نفر است و همچنین بیشترین 
میزان تسهیات درخواســتی را تاکنون بنگاه های فرهنگی 

شامل چاپخانه، انتشارات و کتابفروشی ها داشته اند.
معاون توسعه مدیریت و  منابع تاکید داشت که پیگیری برای 
اقدامات حمایتی در قالب بسته های پیشنهادی این وزارتخانه 
بــرای غلبه بر بحران های کرونــا در اقتصاد فرهنگ و هنر 
در حال انجام اســت که به فضل و یــاری خداوند و عنایت 
ویژه متولیان امر بزودی خبرهــای خوبی در این باره اعام 
خواهد شد.دکتر حیدری در پایان از صاحبان کسب و کارهای 
فرهنگی، هنری و رسانه ای خواستند که تا پایان وقت اداری 
30 مرداد ماه نســبت به ثبت تقاضای خود در ســامانه کارا 

اقدام کنند.
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پیش بینی بارش های رگباری در خراسان رضوی
بارش های پراکنده باران همراه با رعد و برق و 
کاهــش دمای هوا طی امروز و فردا بویژه برای 
نیمه شمالی اســتان خراسان رضوی پیش بینی 
شــده اســت.به گزارش صبح امروز کارشناس 
مرکز پیش بینی اداره کل هواشناســی خراسان 
رضوی گفت: همراه بــا  بارش های پیش بینی 
شــده گذر ابر و کاهش دمای هــوا در مناطق 
مختلف این اســتان رخ می دهد بــه طوریکه 
میانگین دمای هوا هفت درجه کاهش می یابد.

آیدا فاروقی با اشــاره به روند کاهشی دمای هوا در مناطق مختلف خراسان رضوی از امروز 
افزود: بیشینه دمای هوای روز گذشته  مشهد 3۴ درجه سلسیوس بود که نسبت به روز قبل  
ســه درجه کاهش داشت و تا روز چهارشنبه هفته جاری به 30 درجه خواهد رسید.وی ادامه 
داد: کمینه دمای هوای مشــهد نیز طی این مدت از 22 درجه به 17 درجه سلسیوس کاهش 
می یابد. کارشناس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی خراسان رضوی گفت: وزش باد شدید 
همراه با گرد و خاک، کاهش کیفیت هوا و احتمال بروز خسارت و آسیب به سازه های موقت 

طی امروز در مناطق جنوبی و شرقی استان خراسان رضوی رخ خواهد داد.

اصلاح هندسی در بولوار وکیل آباد
رئیس اداره فضای سبز منطقه از اجرای اصاح هندسی در انتهای بلوار وکیل آباد خبر داد.

به گزارش صبح امروز به نقل از روابط عمومی شــهرداری منطقه 9 مشــهد حمید شــرکت 
سعدی  با اعام این خبر افزود: این طرح در حدفاصل دو راهی طرقبه تا پل برونسی در آیلند 
وکیل آباد انجام شــده اســت. این عملیات به منظور افزایش عرض خیابان و بدلیل کاهش 
ترافیک خصوصا در روزهای پایانی هفته اســت .وی افزود: در ادامه انجام این طرح ،عملیات 
تصحیح ،خاک برداری و خاکریزی و همچنین کاشــت گونه هایی از قبیل ژونی پروس 300 
اصله ، زرشک 2000 بوته، پیروکانتا 800 بوته ، رزماری 2500 بوته ، پامپاس 30 بوته و یوکا 

500 بوته صورت گرفته است.

مسافران هواپیمایی قطر در مسیر مشهد 
ملزم به داشتن گواهی سلامت کرونا هستند

مدیــر روابط عمومــی فــرودگاه بین المللی 
هاشــمی نژاد مشهد گفت: مســافران شرکت 
هواپیمایی قطر در مسیر مشهد، ملزم به ارائه 
گواهی سامت و آزمایش پی. سی. آر هستند.
حســن جعفری روز شــنبه در گفــت و گو با 
ایرنا افزود: این شــرکت هواپیمایی  خبرنگار 
امروز اعام کرد که داشــتن آزمایش سامت 
برای مســافران این پرواز در هر دو مســیر 

مشــهد و قطر الزامی است.وی اضافه کرد: مســافران این پرواز باید 72 ساعت قبل از پرواز 
آزمایش کرونا بدهند و چنانچه مســافران فاقد آزمایش پی. ســی. آر باشــند برگشت داده 
می شوند.در حالت عادی روزانه ۴0 هزار مسافر از طریق فرودگاه بین المللی شهید هاشمی نژاد 
مشــهد جا به  جا می شود و این فرودگاه 5۴0 هکتاری پس از فرودگاه مهرآباد تهران دومین 
فرودگاه پرترافیک کشور اســت که در زمان اوج مسافرت ها تا 250 پرواز ورودی و خروجی 
در آن انجام می شود.ســخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی امروز  اعام کرد: 
تاکنون 3۴1 هزار و 70 نفر در کشــور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتا شده اند و  شمار 

جان باختگان این بیماری به 19 هزار و ۴92 تن رسیده است.

ورود ۲۰ هزار موتورسیکلت برقی به مشهد
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک 
شورای اسامی شهر مشــهد با بیان اینکه 20 
هزار دستگاه موتور ســیکلت برقی وارد چرخه 
حمل ونقل شــهری مشهد می شــود، گفت: تا 
پاییز ســال جاری تعدادی از ایــن موتورها به 

بهره برداری خواهد رسید.
مجتبی بهاروند در گفت وگو با ایسنا اضافه کرد: 
امروز موضوع موتورهای برقی در کمیســیون 

عمران، حمل و نقل و ترافیک شــورای اســامی شهر مشــهد مطرح و مصوب شد. بر این 
اساس قرار شده 90 درصد این موتورها را شرکت های موتورسیکلت سازی داخلی تامین  کند. 
قیمت این موتورسیکلت ها نیز در قالب تسهیاتی است که شهرداری آن را ارائه خواهد کرد. 
وام ســاخت این موتورها 18 درصد بوده که 1۴ درصد آن را شهرداری به عنوان یارانه قبول 

می کند و تنها ۴ درصد آن را شرکت موتورسیکلت سازی پرداخت می کند.
رئیس کمیســیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــورای اسامی شــهر مشهد افزود: این 
موتورها کمک زیادی به کاهش آلودگی هوا می کند. براســاس نامه ای که وزارت نیرو ارسال 
کرده، موتورســیکلت های بنزینی 18 برابر بیشتر از خودروهای شخصی آلودگی ذرات معلق 
ایجاد می کند. اســتفاده از موتورهای برقی به کاهش آلودگی هوا در ســطح مشــهد کمک 
می کند.بهاروند با اشــاره به اینکه شــهرداری مکاتبات این مهم را با اصناف شهر انجام داده 
بیان کرد: تمام اصناف برای بکارگیــری موتورهای برقی اعام آمادگی کردند. احتمال دارد 
بعدا محدودیت های قانونی برای رفت و آمدهای موتوسیکلت های بنزینی آلوده به وجود بیاید.
وی با بیان اینکه در ســال جاری موتورسیکلت های برقی به بهره برداری خواهد رسید، اظهار 
کرد: در فراخوانی که شهرداری برای شهروندان داده بود، حدود 3000 نفر برای دریافت این 
موتورســیکلت ها ثبت نام کرده بودند. اولویــت اصلی ما برای ارائه این موتورها به پیک  های 
موتوری و پیک های مســافربر است.رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای 
اســامی شهر مشهد تاکید کرد: شرط اصلی در واگذاری موتور سیکلت های برقی این است 
که فرد یک موتورسیکلت بنزینی را اسقاط کرده و گواهی آن را بیاورد. اولیت با کسانی است 
که بیشترین سطح رفت و آمد را با موتورسیکلت بنزینی دارند.۴00 دوچرخه اشتراکی تا پایان 
مرداد وارد سیســتم حمل و نقل عمومی خواهد شــدبهاروند با بیان اینکه اگر مشکل خاصی 
پیش نیاید، تا 31 مرداد ماه سال جاری ۴00 دوچرخه اشتراکی وارد سیستم  حمل ونقل عمومی 
می شــود، اظهار کرد: شــهروندان می توانند از این تاریخ به بعد از این دوچرخه های اشتراکی 
اســتفاده کنند. در خصوص دوچرخه های اشتراکی سعی ما بر این بود که با سرمایه گذارهای 
مختلف وارد مذاکره شــویم.وی با اشاره به اینکه برای دوچرخه های اشتراکی با یک شرکت 
خصوصی برای وارد کردن 2000 دوچرخه با اعتبار ۴ میلیارد تومان توافق شــده، افزود: این 
شرکت درخواست داشت تا نام شرکت به عنوان تبلیغات در بدنه دوچرخه درج شود. همچنین 
وضعیت نرخ ارز و شیوع کرونا موجب دوبرابر شدن قیمت دوچرخه شد و به همین جهت این 

شرکت اعام کرد که بیش از ۴ میلیارد تومان نمی تواند در این زمینه هزینه کند.
رئیس کمیســیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــورای اسامی شــهر مشهد ادامه داد: 
پیشــنهاد این شرکت این بود که تعداد دوچرخه ها از 2000 دستگاه به 1200 دوچرخه تقلیل 
پیدا کند. به مرور زمان که 1200 دستگاه دوچرخه وارد سرویس دهی شد، اگر احساس کردیم 
که نیاز به دوچرخه اشــتراکی بیشتر در شهر وجود دارد، تعداد دوچرخه مورد نیاز را از طریق 
شهرداری و یا شرکت های دیگری که همین شرایط را قبول کنند، وارد چرخه خواهیم کرد.

وی خاطرنشــان کرد: نرم افزار و نوع دوچرخه ای که ما آن را تعریف کردیم، برای همه مردم 
مشــهد، اعم از زن و مرد است. دوچرخه های طراحی شــده به نوعی است که برای زنان و 
مردان قابل اســتفاده باشــد. امیدواریم دوچرخه سواری در شــهر با رعایت حقوق و موازین 

شرعی ادامه پیدا کند.

خبر

شهردار منطقه 6 مشهد از آغاز احداث کانال جمع آوری آب های سطحی در خیابان 
پورسینا خبر داد.

به گــزارش صبح امروزحجت اله حیدری با بیان اینکه یکی از مســـائل مطرح در 
توســعه شهری و برنامه ریزی برای آن، موضوع روانآب های سطحی ناشی از بارش 
نزولات جـــوی است، افزود: هدف از ایجاد سیستم جمع آوری و هدایت آب های 
سطحی و احداث کانال این است که در شرایط وقوع رگبارهای شدید، از آبگرفتگی 

معابر که در منطقه شش گاها در این خیابان رخ می داد، جلوگیری کند.
حیدری ادامه داد: در همین راستا بـرنامه ریـــزی هایی برای جمع آوری و هـــدایت 
آب های ســطحی در منطقه شش مورد توجه شهرداری قرار گرفت که بخش های 

زیادی از آن اجرایی و یا درحال انجام است.
شــهردار منطقه شش بیان کرد: به همین منظور پروژه احداث کانال جمع آوری آب های سطحی در خیابان پورسینا به طول 

250 متر و اعتباری بالغ بر 2 میلیارد ریال اجرایی شد.

شاخص کیفیت هوای 6 منطقه کانشهر مشهد روز یکشنبه در وضعیت هشدار قرار گرفت.
مدیرکل حفاظت محیط زیست خراســان رضوی به خبرنگار ایرنا گفت: میانگین شاخص 
کیفیت هوای مشهد با 93 ای.کیو.آی نشانگر هوای سالم است اما این شاخص با رسیدن 
به عدد 100 نشانگر وضعیت هشــدار خواهد بود.تورج همتی با بیان اینکه کیفیت هوا در 
مناطق سرافرازان، شــهید مفتح، خاقانی، امامیه، وحدت و شهیدآوینی آلوده و در وضعیت 
هشــدار بود، افزود: کیفیت هوا در 17 ایستگاه  دیگر مشهد سالم بود.  قرار داشتن شاخص 
کلــی کیفیت هوا تا 50 ای.کیو.آی به معنــای وضعیت پاک و بین 51 تا 100 ای.کیو.آی 
نشــانگر وضعیت سالم است.قرار داشتن شــاخص کلی کیفیت هوا بین اعداد 101 تا 150 
ای.کیو.آی به معنای آلودگی هوا برای افراد حســاس و کودکان و بین اعداد 151 تا 200 

ای.کیو.آی به معنای آلودگی هوا برای همه ســنین محســوب می شود.همچنین قرار داشــتن شاخص کلی کیفیت هوا بین اعداد 201 
تا 300 ای.کیو.آی حالت اضطرار و بالاتر از عدد 300 نیز حالت بحرانی را نشــان می دهد.شــهروندان مشهدی پارسال ۴0 روز هوای 
پاک، 266 روز هوای سالم، 57 روز هوای ناسالم برای گروه های حساس و 2 روز نیز هوای ناسالم برای تمامی گروه ها تنفس کردند.

احداث کانال جمع آوری آب های سطحی در خیابان پورسینا کیفیت هوای ۶ منطقه مشهد در وضعیت هشدار

عضو شورای شهر مشهد پاسخ داد

سرنوشت کمربند جنوبی در طرح تفصیلی جنوب شرق 
مشهد چه می شود؟

رئیس کمیسیون خدمات شهری، بهداشت، 
سامت و محیط زیســت شورای اسامی 
شهر مشهد گفت: نظر مشاور طرح تفصیلی 
جنوب شرق مشــهد، اجرای پروژه کمربند 

جنوبی است.
محمــد حاجیــان شــهری در گفت وگو با 
ایســنا در خصوص طــرح تفصیلی جنوب 
شرق مشــهد، اظهار کرد: این طرح شامل 
دو قسمت می شود، قسمت اول از کوشش 
به سمت بالا و قســمت دیگر این طرح از  
کوشش تا اراضی زکریاست؛ به این معنا که 
در قسمت دوم جنوب شرق مشهد به بخش 

غربی مشهد اتصال پیدا می کند.
وی بــا بیــان اینکه »این قســمت همان 
ارتفاعات جنوبی مشــهد است«، افزود: به 
لحاظ پیشرفت فیزیکی و تخریب هایی که 
در ارتفاعات جنوبی رخ داد و پروژه کمربند 
جنوبی متوقف شد، تقریبا اتفاق خاصی در 
این قسمت  از بخش ارتفاعات رخ نداده  و 

پیشرفت فیزیکی نداشته ایم.
نظر مشاور طرح تفصیلی جنوب شرق 
مشهد، اجرای پروژه کمربند جنوبی 

است
رئیس کمیسیون خدمات شهری، بهداشت، 
سامت و محیط زیســت شورای اسامی 
شهر مشــهد با اشــاره به اینکه »بنابراین 
اگر ما بخواهیم دست به احداث کمربند در 
جنوب شرق بزنیم، عما خود وارد تخریب 

کوه ها و زیست محیط این منطقه خواهیم 
شــد«، خاطرنشــان کرد: نظر مشاور طرح 
تفصیلی جنوب شــرق مشهد، اجرای پروژه 

کمربند جنوبی است.
حاجیان شهری با بیان اینکه »دکتر مختوم 
قرار اســت پیوســت و مطالعات زیســت 
محیطی پــروژه کمربند جنوبــی را انجام 
دهد«، ادامه داد: ما طی جلساتی با مشاور، 
در این خصــوص صحبت کردیــم، دکتر 
مختوم گفته اســت که »ما تمامی پروژه را 
ارزیابــی کرده و بعد از آن نظر خود را ارائه 

می کنیم«.
براساس نظر ستاد تدبیر ابتدا باید در تمامی 
بخش ها مطالعات زیســت محیطی کمربند 

جنوبی انجام شود
وی تاکید کرد: براســاس نظر ستاد تدبیر و 
دستورات دستگاه های نظارتی، باید قبل از 
اجرای کمربنــد جنوبی، در تمامی بخش ها 
مطالعات زیســت محیطی انجام و به اتمام 
برســد و بعــد از آن پروژه اجرا شــود، در 
خصوص کمربنــد جنوبی در طرح تفصیلی 
جنوب غرب مشــهد نیز بــه همین نتیجه 
رســیدیم. پیشنهاد من بر این بود که شکل 
و شــیوه برخورد با کمربند در جنوب شرقی 
مانند جنوب غربی باشد. به این صورت که 
پس از انجام و به اتمام رســیدن مطالعات 
زیست محیطی در شــورای عالی معماری 
و شهرسازی کشــور، تصمیم گیری نهایی 

انجام شــود؛ بــه این معنا که شــورا هیچ 
تصمیمی در این خصوص نگیرد، پیش بینی 
می شــود که مطالعات کمربنــد جنوبی تا 
بهمن ماه ســال جاری به  دســت شورا و 

شهرداری برسد.
حاجیان شهری با اشاره به اینکه »اگر طرح 
تفصیلی جنوب شرق به تصویب برسد باید 
به کمیســیون ماده پنج استانداری و بعد به 
شورای عالی معماری و شهرسازی برود«، 
بیان کرد: به همین خاطر ما تاکید داریم که 
بــر روی کمربند اصرار نکنند، این اختاف 

بین شورا و شهرداری وجود دارد.
وی افزود: من می گویــم با توجه به اینکه 
کمربنــد جنوبــی را در بخش جنوب غرب 
مشهد متوقف کردیم، شــیوه برخورد ما با 
کمربند در جنوب شرق نیز همان طور باشد. 
اگر این رفتار انجام شود چه اتفاقی می افتد؟ 
به این معنا که تا تعیین تکلیف نهایی هیچ 

اتفاقی در این قسمت رخ ندهد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری، بهداشت، 
سامت و محیط زیســت شورای اسامی 
شــهر مشــهد در خصوص پیوست زیست 
محیطی کوه پارک، عنوان کرد: بخشــی از 
کمربند جنوبی تبدیل به کوه پارک شد، به 
دلیل اینکه این پروژه خود مبنای زیســت 
محیطی داشــت. قــرار بر این بــود پروژه 
کمربند جنوبی اجرایی نشــود و برای اینکه 
مردم بتوانند از این فضا استفاده کنند، کوه 

پارک شــکل گرفته و افتتاح شــد. درست 
اســت که در آن جا کوه پارک افتتاح شده 
اما در اســکلت کمربند اجرایی شده است، 
تنها تفاوت کوه پارک با کمربند این اســت 

که مردم در آن جا حضور دارند.
پروژه کوه پارک به پیوست زیست 

محیطی نیاز داشت
وی با اشاره به اینکه » پروژه کوه پارک به 
پیوست زیست محیطی نیاز داشت«، ادامه 
داد: از نظر من پروژه کمربندجنوبی در حال 
انجام اســت، در کمربند جنوبی پیشــنهاد 
کــرده بودیم که در یک ضلع 50 متر مربع 
و در ضلع دیگر 100 متر مربع فضای سبز 
احداث شــود، من معتقدم کوه پارک دقیقا 

کمربند جنوبی است.
این عضو شــورای اسامی شــهر مشهد 
تاکید کرد: اگر قرار است که کمربند جنوبی 
اجرایی نشود چرا ســتون های پل هاشمیه 
نگه داشته شده است؟ چرا آنتن های سمت 

لادن، دلاوران و... را نگه داشته اند؟
حاجیان شــهری با بیان اینکــه »در واقع 
اتفاقــی که در حوزه جنــوب غربی افتاده، 
مبنــای کار اجرای کمربند جنوبی اســت 
که اجرا هم شــده اســت«، اظهــار کرد: 
یعنی در عرض 75 متری یک آیلند وســط 
آن قــرار دارد که برای مســیر رفت و آمد 
خودروها احداث شده است، باتوجه به اینکه 
نمی توانســتند این پروژه را به این شــکل 

مورد بهره برداری قرار دهند، پوسته پارکی 
روی آن قرار دادند.

وی عنوان کــرد: این پروژه با پارک و کوه 
پــارک فاصله دارد. این پروژه، در شــرایط 
کرونایی شــهر آماده شده تا شهروندان در 
این شرایط فعلی از هوای کوهستانی آن جا 
اســتفاده کنند. یکسری اقدامات و امکانات 
رفاهی نیز در این جا قرار گرفته اســت. به 
محض اینکه طرح کمربند جنوبی مصوب و 
قابلیت اجرا بگیرد، کوه پارک از بین خواهد 

رفت.
این عضو شورای اســامی شهر مشهد با 
بیان اینکــه »بعد از احداث کمربند جنوبی، 
کوه پارک با این شکل و شمایل دیگر وجود 
نخواهد داشــت«، افزود: کمربند جنوبی را 
درنظــر بگیرید که ماشــین ها با ســرعت 
متوســط 100 کیلومتر  در حــال حرکت 
هستند، با این شــرایط مردم می توانند در 
این فضا حضور پیدا کرده و از شرایط آب و 

هوای کوهستانی استفاده کنند؟
حاجیان شــهری بیان کرد: شــهرداری در 
قسمت جنوب غرب نیز می خواست همین 
کار را انجام دهد اما فشار مردم، سمن های 
محیط زیستی، تاش های برخی از اعضای 
شورا و گروه های اجتماعی سبب شد تا فعا 
کمربند در بخش جنــوب غرب در همین 
حالت بماند. طرح کوه پارک موقت بوده و 

سرنوشت نهایی آن مشخص نیست. 

ساماندهی اراضی رها در بافت های پرجمعیت منطقه۳هم آفرینی، فرصتی برای بهره گیری از ظرفیت جوانان شهر
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد گفت: 
هم آفرینی، بستری برای بروز و ظهور استعدادهای صاحب ایده  
اســت و از این طریق می توان از ظرفیت جوانان خاق و نوآور 
برای حل مسائل و مشکات شهر و مدیریت شهری بهره گرفت.
به گزارش صبح امروز، محمدهادی مهدی نیا در مراسم اختتامیه 
هجدهمین هم آفرینی مشــهد که با حضــور رئیس و جمعی از 
اعضای شورای شــهر و مدیران شهری برگزار شد،  با اشاره به 
فرآیند سنتی رسیدن به یک طرح در گذشته، اظهارکرد: در این 
روش، کارفرما کار را به مشاور واگذار می نمود و مشاور هم با توجه 
به توان و یا تجارب خود، ایده پردازی هایی را با هماهنگی کارفرما 
انجام مــی داد و طرح نهایی را آماده می کرد که پس از تصویب 
توســط پیمانکار اجرایی می شد.وی با بیان اینکه در این فرآیند، 
رویکرد نخبه گرایانه بسیار محدود بوده است، گفت: طی دو دهه 
اخیر، با مطرح شدن فضای دیجیتال و عقانیت پست مدرنیستی 
این گردونه زیر ســوال رفته است.رئیس کمیسیون شهرسازی 
و معماری شــورای شهر مشــهد افزود: امروزه همانگونه که در 
حوزه خبر، خبرگزاری های بزرگ مرجعیت تام ندارند و هرکسی 
می تواند در فضای مجازی نســبت به انتشــار اخبار اقدام کند، 
ایده پردازی هم به بزرگان این حوزه و مجموعه ها و افراد دارای 
تجربه محدود نمی شود.مهدی نیا در ادامه خاطرنشان کرد: فرآیند 
هم آفرینی به کمک افرادی می آید که صاحب ایده اند ولی بستر 
لازم برای بروز و ظهور آن را در فضای رسمی ندارند.وی ضمن 
تقدیر و تشــکر از »مهندس آل شیخ« که فضا و بستر مناسبی 
برای فعالیت اســتارتاپ ها و برپایی رویدادهایی از این جنس را 
طی 3 سال اخیر در شــهر مشهد ایجاد کرد، گفت: بدون شک 
اثر این نگاه و رویکرد، همیشه باقی خواهد ماند؛ کارخانه نوآوری 
مشــهد نیز فضا و بســتری دائمی برای ایده پردازی و برگزاری 

رویدادهایی از جنس هم آفرینی اســت کــه در آینده نزدیک به 
بهره برداری خواهد رسید.مهدی نیا در ادامه به بافت پیرامونی حرم 
مطهر رضوی و طرح نوســازی و بهســازی این محدوده اشاره 
داشــت و تصریح کرد: یکی از دغدغه های ما در ابتدای فعالیت 
شــورای پنجم این بود که تقریبا هیچکس نقد موثری نســبت 
به این طرح و عملکرد گذشــته نداشته است.وی افزود: یکی از 
موضوعات مطروحه این بود که فضاهای ایجاد شــده در سطح 
منطقه ثامن که یکی از آنها ره باغ ها بوده، معنا و مفهوم درستی در 
کارکرد مدنظر مجاورت حرم مطهر نداشته اند؛ برخی از آنها نیمه 
تمام بوده و از طرف دیگر، این فضاها، مکان رویداد مشــخصی 
برای همنوایی با بارگاه منور رضوی ایجاد نکرده است.مهدی نیا، 
رویداد هم آفرینی را نقطه شروعی برای فعالیت جوانانی دانست 
که امکان ایده پردازی دارند ولی بستر و فضایی برای عرضه آن 
در اختیارشان نیســت.وی با بیان اینکه این هم آفرینی بستری 
برای ایده پردازی به منظور ایجاد هویت و معنا و رویداد در فضای 
ره باغ هاســت، افزود: در هجدهمین هم آفرینی مشهد 10 تیم در 
10 شب متوالی و در قالب 17 کارگاه ایده های خود را ارائه کردند 
که توسط داوران سطح یک کشــور مورد ارزیابی قرار گرفت و 

سرانجام 6 طرح توسط ایشان برگزیده شد.

شــهردار منطقه سه مشــهد گفت: طی بررسی های انجام 
گرفته بر روی اراضی رها منطقه ســه 18درصد این زمین ها 
وقفــی، 9درصد متعلق به آســتان قدس ، بیش از 61 درصد 
خصوصی ، 12درصد هم دارای مالک حقیقی اســت که طی 
مذاکرات و مکاتباتی که با ســازمان اوقاف و آســتان قدس 
ضــوی به عمل آمد برای تعیین تکلیــف فوری این اماک 

جلساتی برگزار شد.
به گزارش صبح امروز، حجت فرقانی با اعام این خبر گفت : 
با توجه به شرایط خاص منطقه 3 و وجود اراضی رها مدیریت 
شهری ساماندهی این اراضی را در دستور کار خود قرار داد.

شــهردار منطقه 3 با توجه به مشــکات پیش آمده در این 
اراضــی ادامه داد: اکثر این اراضی در بافت پرجمعیت منطقه 
به صورت پراکنده رها بودند و باعث ایجاد معضات و آسیب 
هــای اجتماعی از جمله اجتماع معتــادان و اراذل و اوباش، 
دپــوی غیرقانونی زباله و نخاله، ازدیــاد حیوانات موذی و... 

برای اهالی منطقه می شدند.
وی خاطر نشــان کرد: در دســته بندی اولیه 610 زمین با 
مســاحت 19 هکتار شناسایی شد که از این تعداد 302 زمین 
در سطح ناحیه 2 و بالاخص در محدوده ی طبرسی شمالی و 
سیس آباد قرار داشت وسپس ناحیه ۴ با دارا بودن 192 زمین 
و ناحیــه 3 با 103 زمین که عموماً در محدوده خواجه ربیع و 
بهمن قرار دارد از این حیث در جایگاه ســوم قرار می گیرد و 
در بافت قدیمی و متراکم ناحیه یک اما خوشبختانه تنها 13 

قطعه زمین ثبت شده وجود دارد .
شــهردار منطقه 3 بیان کرد: طی بررسی های انجام گرفته 
بر روی اراضی رها 18%این زمین ها وقفی، 9 درصد متعلق 
به آســتان قدس ،بیش از 61درصد خصوصی ، 12درصد هم 

دارای مالک حقیقی اســت که طی مکاتباتی که با سازمان 
اوقــاف به عمل آمــد، آدرس هایی از مالکیــن در اختیار ما 
گذاشته شد و همچنین در خصوص اراضی مشکل دار مربوط 
به آســتان قدس جلساتی را با مدیریت اراضی این مجموعه 

برگزار کردیم.
وی دربــاره تنوع  این اراضــی در منطقه 3 نیز تصریح کرد: 
بعضی از اراضی ریز دانه هســتند و کمتــر از هزارمتر مربع 
مساحت دارند که طبق ماده 110 و بنابر قانون اقدام به نصب 
بلوکه های ســیمانی بر روی اراضی کردیم تا مالکان اصلی 
آنها هرچه سریعتر برای تعیین تکلیف این اراضی، چه جهت 

ساخت و چه جهت دیوارکشی به شهرداری مراجعه کنند.
شــهردار منطقه 3 با اعام اینکه آســیب های اجتماعی و 
فرهنگــی این اراضی در محدوده ی منطقه3 عاوه بر برهم 
زدن سیما و منظر شهری موجب نارضایتی عمیق شهروندان 
نیز شــده اســت عنوان کرد: وجود اراضی رها روند خدمت 
رســانی شایسته و بایســته به مردم را برای مدیریت شهری 
نیــز با مشــکل مواجه می کنــد لذا از مالــکان این اراضی 
خواهشمندیم تا هرچه ســریعتر اراضی خود را تعیین تکلیف 

کنند.
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مجیدی مدافع و هافبک  تیمش را کنار کذاشت

تب اخراج در استقلال
 مدافع تیم فوتبال استقال بار دیگر با رفتارش 
حاشیه  ساز شد تا فرهاد مجیدی این بار قید این 
بازیکن را بزند.به گزارش تسنیم، محمد دانشگر، 
مدافع تیم فوتبال استقال بار دیگر با رفتاریکه 
از خود نشان داد، خبرســاز شد.این بازیکن که 
هنوز عمر حضورش در اســتقال به دو فصل 
نمی رســد، بی نظمی ها و رفتارهای عجیبی از 
خودش نشان داده است. دانشگر که از سایپا به 
استقال پیوســت، در اولین فصل حضورش در 
آبی پوشان کم فروغ بود. با آمدن استراماچونی، 
دانشــگر تاش کرد جایی در ترکیب استقال 
بــازی کند که یکــی از رفتارهای عجیب او در 
تمرین باعث شد تا ســرمربی ایتالیایی پیشین 
اســتقال به او تذکر دهد و بگوید با این کارها 
جایی در ترکیب تیم نخواهد داشت.همین مسئله 
باعث شــد تا مدافع اســتقال بعدها با جدایی 
اســتراماچونی نتایج خوب تیــم را به این مربی 
ارتباط ندهد.در نیم فصل دوم، رفتارهای عجیب 
دانشگر ادامه پیدا کرد، به طوری که در صفحات 
مجازی به انتقاد از هوادارانی پرداخت که عملکرد 
او را در برخی بازی ها زیر سوال ببرند. رفتارهای 
پرتنش مدافع پر حاشیه استقال تنها به داخل 
زمین مربوط نمی شد و گفته می شود با مدیران 
نیز به مشکل خورده بود.با حضور فرهاد مجیدی، 
او در یکــی از تمرینات بــه دلیل صحبتی که 

وریا غفوری، کاپیتان اســتقال انجام داد بدون 
اینکه اجازه بگیرد تمرین را نیمه کاره رها کرد تا 
سرمربی استقال او را در اختیار باشگاه قرار دهد. 
دانشــگر چند جلسه از همراهی تیم محروم و از 
سوی باشگاه نیز جریمه شد و پس از عذرخواهی 
به تمرینات بازگشت.دانشگر در شرایطی که از 
رفتارش باید درس عبرت می گرفت، پس از بازی 
با پیکان، شب گذشته پستی منتشر کرد و برخی 
هواداران استقال را به اهل کوفه تشبیه کرد و 
گفت که این چند بازی را به خاطر روزبه چشمی 
و داریوش شجاعیان برای استقال بازی کرده 
اســت. این در حالی است که یکی دو روز قبل 
از دیدار با پیکان تصویری از پدرش منتشر کرد 
که پیراهن اســتقال را بر تن کرده و خودش 
را جزو مکتب این تیم معرفی کرد.همین مسئله 
کافی بود تا هواداران اســتقال به شدت علیه 
مدافع تیم شان موضع بگیرند. مجیدی نیز اعام 
کرد که دانشــگر دیگر حق حضور در تمرینات 
را نــدارد و به هر تیمی که دوســت دارد، برود.
اگر چه دانشگر نشان داده است که توانایی بازی 
در چند پســت را دارد و عــاوه بر اینکه مدافع 
گلزنی اســت، در دفاع راست نیز عصای تیمش 
بوده است اما حضور چنین بازیکنان پرحاشیه ای 
چیزی جز آســیب به اســتقال را ندارد و اگر 
زودتر از اینها با چنین بازیکنانی برخورد می شد 

و به خاطر مصلحت تیم رفتار غیرمنطقی انجام 
نمی دادند، کار به اینجا کشیده نمی شد، آن هم 
برای بازیکنی که برخی رسانه ها مدعی هستند 
پیشنهاد خارجی دارد و به همین دلیل دنبال بهانه 

برای جدایی است!
مجیدی باقری را هم کنار گذاشت

سرمربی تیم فوتبال استقال هافبک تیمش را 
هم به دلیــل بی انضباطی از حضور در تمرینات 
ایــن تیم منــع کرد.به گزارش فــارس، بعد از 
اســتوری محمد دانشــگر و کنار گذاشتن وی 
توسط مجیدی ظاهراً حواشــی دیدار استقال 
و پیــکان تمامی ندارد. در جریان روز گذشــته 
اســتقال و شاگردان ویســی، فرشید باقری و 
صالح مصطفوی درگیری لفظی پیدا می کنند که 
این موضوع از چشم فرهاد مجیدی دور نمانده 
و سرمربی استقال تصمیم به برخورد با هافبک 
تیمش گرفته است.مجیدی تصمیم گرفته باقری 
را در اختیار کمیته انضباطی باشگاه استقال قرار 
بدهد و این بازیکن در تمرین دیروز آبی پوشان 

هم حضور پیدا نکرد.
مجیدی: هیچ نامی بزرگتر از استقلال 

نیست
سرمربی تیم فوتبال استقال با جدایی محمد 
دانشــگر از این تیم موافقــت کرد.به گزارش 
باشگاه اســتقال، محمد دانشگر شب گذشته 

در استوری اینســتاگرامش اعام کرد در این 
چند بازی به خاطر روزبه چشمی و شجاعیان 
به میدان رفته است.سرمربی استقال در این 
مورد گفــت: هیچ نامی بالاتر از اســتقال و 
هوادارانش نیست، محمد دانشگر حق حضور 
در تمرینات را نخواهد داشت و آزاد است به هر 
تیمی که دوست دارد برود.به این ترتیب مدافع 
استقال اولین بازیکن جدا شده این تیم برای 

فصل اینده خواهد بود.
حمله تدارکات استقلال به فرهاد مجیدی: 

پس از ۳۰ سال آبروی مرا بردید
تسنیم نوشت: مســئول تدارکات تیم فوتبال 
اســتقال گفت: پس از 30 ســال آبروی مرا 
بردند. من در خلوت خودم اشــک می ریزم و 
نمی دانم مشکلم چیســت.مدد جباری تدارک 
اســتقال درباره علت عدم اجازه حضور او در 
تمرینــات و بازی های تیم فوتبال اســتقال 
اظهار داشت: به خدا نمی دانم مشکلم چیست. 
مرا تا دم درِ رختکن می برند اما فرهاد مجیدی 
بدون اینکه مســتقیم صحبتی انجام دهد، به 
ســعید رمضانی سرپرست تیم می گوید جلوی 
چشم سرمربی نباشم.وی افزود: نمی دانم چرا 
نمی گویند جرم من چــه چیزی بوده که پس 
از 30 ســال آبروی مرا بردند، آن هم کســی 
که میان استقالی ها و پرسپولیسی ها عزت و 

احترامی دارد. تدارکات تیم فوتبال استقال با 
ابراز ناراحتی از رفتاری که با او صورت می گیرد، 
گفت: وقتی زن و شــوهری بــا هم اختافی 
دارند، در دادگاه مشکات شــان را می گویند و 
سپس جدا می شوند. من گدای فوتبال هستم 
اما گدای مجیدی نیســتم. شما آبروی مرا نزد 
بازیکنی که 2 روز اســت به اســتقال آمده، 
بردید.جباری خاطرنشان کرد: چطور تا رختکن 
همراه تیم هســتم اما یک نفــر دیگر باید به 
من بگوید جلوی چشــم مجیدی نباش؟ چه 
اشتباهی مرتکب شــده ام که باید این رفتارها 
را ببینم؟ پــس از این همه ســال، در خلوت 
خودم اشــک می ریزم و کســی نیست با من 
صحبت کند. چقدر برای تیم زحمت کشــیدم، 
آیا اعضای تیم می دانند چطور لباس های شان 
آماده می شود؟ ماهی 70،80 هزار تومان قبض 
پول تلفن همراه من است که به خاطر استقال 
پرداخت می کنم. بارها از جیب خودم برای تیم 
هزینــه کردم اما با من اینگونــه رفتار کردند. 
مجبورم با این شــرایط خودم بروم تا بیشتر از 
این آبرویم ریخته نشــود. وی در پایان گفت: 
محمد دانشــگر را چرا اخراج کردید؟ چون از 
اتوبوس جا ماند و تماس گرفت برگردید تا مرا 
سوار کنید؟ آیا دلیل اخراج بازیکنی که پایش در 

بازی با سپاهان آسیب دید، این بود؟

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شماره 139960306271001205 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای محسن 
علمی مقدم فرزند محمد به شماره شناسنامه 1159 صادره از مشهد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 123 متر مربع 
قســمتی از پاک 100 فرعی از 15 اصلی بخش 9  واقع در خیابان مهر آباد بین 21و19 پاک 373 و375 خریداری از 
مالک رسمی آقای جعفر صبوری ده سرخ محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۴57 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/5/27. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/11

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و 
برابر رای شماره 139960306006000981 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی  خانم معصومه ذبیحی سربالایی فرزندامان اله به شماره شناسنامه 
18۴۴ صادره ازکدکن نسبت به ششدانگ یکدربند مغازه به مساحت 37/66 مترمربع ) سی وهفت وشصت وشش صدم متر 
مربع ( قسمتی از پاکـ  2916 الی 2921 اصلی اراضی شهر واقع در خراسان رضوی  بخش یک حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه به خریداری مع الواســطه از ورثه حســین مسافر از  محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ 
نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را 
ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 5/27/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/12
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر 
به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 
شماره 139960306006000975 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای علیرضا خواجه زاده فرزند محمد نقی به شــماره شناســنامه  706 صادره از تربت 
حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت157/79 متر مربع) یکصد و پنجاه و هفت و هفتاد ونه صدم مترمربع( 
قسمتی از پاکـ  یک فرعی از اراضی شهر پاک 3۴87  اصلی واقع  در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
خریداری مع الواسطه از مالکین  رسمی ورثه اسداله سلطانی رجبی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز 
از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض 
باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 

سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/27/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/12

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه
مفقودی

 برگ سبز موتور سیکلت )پی ای جیو 200 سی سی ( مدل 1392 به شماره پاک 87822 - 12۴ به شماره تنه 9200507 
و شماره موتور 2X29۴11009 مربوط به عماد الدین حسینی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

511/6هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)3488(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و 
برابر رای شماره 139960306005003۴88  مورخ 99/05/2۴   هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای محمد عبیری فرزند ابوالفضل  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 97 مترمربع از پاک شماره 28۴ فرعی از 232 اصلی واقع در اراضی نجف آباد  بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از مالک رســمی آقای غامرضا محمودی  متقاضی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/05/27 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/06/11   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
511/7هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

)3489(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و 
برابر رای شماره 139960306005003۴89  مورخ 99/05/2۴   هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض خانم قدسیه ناصری  فرزند غامرضا  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 2۴۴/68 مترمربع از پاک شماره 926 فرعی از ۴ اصلی واقع در اراضی گذر ده ترک   بخش 12 حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای باقر حجه الاسامی فرزند محمد حسن   متقاضی محرز گردیده است.لذا بموجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی 
در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/05/27 

تاریخ انتشار نوبت دوم 99/06/11   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/8هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)3490(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و 
برابر رای شماره 139960306005003۴90  مورخ 99/05/2۴   هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای غامعلی شریفان  فرزند خدابخش  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 71/13 مترمربع از پاک شماره باقیمانده 9  فرعی از 225 اصلی واقع در اراضی نواحی   بخش 2 حوزه ثبت 
ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای غامعلی رضایی   محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/05/27 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/06/11   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
511/9هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

)3496(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 
و برابر رای شــماره 139960306005003۴96  مورخ 99/05/2۴   هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در 
واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای محمد حسین سامغانی  فرزند عباسعلی   نسبت به ششدانگ یکباب 
ساختمان با کاربری مجتمع خدمات رفاهی به مساحت 9955/10  مترمربع از پاک شماره 102و12۴  فرعی مجزی شده  

از 7۴ فرعی از 27  اصلی واقع در اراضی حصارخونی بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از محل مالکیت مشاعی 
متقاضی  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ 

انتشار نوبت اول 99/05/27 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/06/11   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/10هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)3497و3498(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و 
برابر رای شماره 139960306005003۴97و 139960306005003۴98  مورخ 99/05/2۴   هیات اول موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای امید لطفی فرزند غامعلی و احسان لطفی 
فرزند حبیب اله هرکدام سه دانگ مشاع از  ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 508/39  مترمربع از پاک شماره 27  
فرعی از 51  اصلی  واقع در اراضی کریم آباد  بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی شرکت تکنو 
صنعت  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ 

انتشار نوبت اول 99/05/27 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/06/11   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شــماره 13996030271001189 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای محسن 
بصیری فرزند غامرضا به شماره شناسنامه 7 صادره ازقائنات در ششدانگ یک باب خانه به مساحت  1۴9/39 متر مربع 
قســمتی از پاک 163 فرعی از 1۴ اصلی بخش 9  واقع در طاب % علیمردانی ۴3 رحیمی 8 پاک 120  خریداری از 
مالک رسمی آقای عسگری امام جمعه محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۴55 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/5/27. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/11

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شــماره 13960306271001232 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای سید 
محمد مهدی سجادی رئوف فرزند سید محمد به شماره شناسنامه 22862 صادره از مشهد در ششدانگ یک باب خانه به 
مساحت 125 متر مربع قسمتی از پاک 5515 فرعی از  اصلی 3 بخش 9  واقع در  بلوار شهید کریمی- کریمی 3 پاک 
7۴ اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه سادات رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۴59 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/5/27. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/11

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

شکست آنتورپ در روز نیمکت نشینی بیرانوند
آنتورپ در شب نیمکت نشینی بیرانوند در هفته دوم لیگ فوتبال بلژیک شکست خورد.

به گزارش خبرگزاری خبرآناین،  از هفته دوم رقابت های لیگ فوتبال بلژیک، آنتورپ میهمان 
سرکل بروژ بود و با نتیجه دو بر یک شکست خورد.

در این بازی علیرضا بیرانوند بر روی نیمکت تیمش حضور داشت و به میدان نرفت.
آنتورپ در اولین بازی خود به تساوی رسیده بود و یک امتیاز بدست آورده بود.

واکنش وکیل برانکو به پیشنهاد تراکتور
تسنیم نوشت: وکیل سرمربی تیم ملی فوتبال عمان شایعه پیشنهاد باشگاه تراکتور به برانکو 

ایوانکوویچ را رد کرد.
دارو بوشــچ، وکیل برانکو در واکنش به شایعه عاقه مندی باشگاه تراکتور به استخدام برانکو 
ایوانکوویچ گفت: برانکو امســال قصدی برای سرمربیگری در هیچیک از باشگاه های ایرانی 

ندارد.
وکیل ســرمربی پیشین پرسپولیس در مواجهه با این پرسش که »آیا اصاً پیشنهادی رسمی 
از جانب باشگاه تراکتور دریافت کرده اید؟«، خاطرنشان کرد: خیر، پیشنهادی رسمی از جانب 

باشگاه تراکتور به ما نشده است.
وی همچنین در پاســخ به این پرسش که »آیا این احتمال وجود دارد با توجه به پیشنهاداتی 
که برانکو از باشــگاه های بزرگ ایرانی دارد، بخواهد قراردادش را با فدراسیون فوتبال عمان 
با توافقی دوجانبه فســخ کند؟«، اظهار داشت: خیر. فدراســیون فوتبال عمان به طور مرتب 
دســتمزد برانکو را پرداخت می کند، چیزی که هیچیک از باشگاه های ایرانی قادر به انجامش 

نیستند، بنابراین او قراردادش را با آنها فسخ نخواهد کرد.

بشار رسن از مقصد بعدی خود رونمایی کرد
بشار رسن هافبک پرسپولیس از جدایی قطعی خود از پرسپولیس با پایان فصل خبر داد.

 بشار رسن، هافبک ملی پوش عضو باشگاه پرسپولیس ایران اعام کرد از باشگاه های یونان 
و پرتغال برای فصل آینده پیشنهاد دریافت کرده است.

رسن در این زمینه در مصاحبه خود، گفت: پیشنهادیی از باشگاه های یونان و پرتغال به دستم 
رسیده است. در حال بررسی این پیشنهادها هستم تا بهترین را برای آینده ام انتخاب کنم.

وی افزود: مدیر برنامه هایم از پیشنهادهای اروپایی به من خبر داد، اما اسامی این باشگاه ها را 
به من اعام نکرده اســت. او در شرایط کنونی در حال مذاکرات اولیه است. همچنین اکنون 

از چندین باشگاه عربی حاشیه خلیج فارس پیشنهاد دارم.
هافبک تیم ملی عراق ادامه داد: قرارداد با پرسپولیس در پایان فصل جاری به پایان می رسد. 
3 بازی باقی مانده )با اشاره به لیگ و جام حذفی( تا تعهدم با پرسپولیس به پایان برسد و بعد 

از آن من بازیکن آزادم و می توانم به هر تیمی بروم.
رســن در ادامه مصاحبه از جدایی قطعی اش از پرسپولیس خبر داد و گفت: مسئولان باشگاه 
پرســپولیس خواهان تمدید قراردادم هستند، اما من تصمیم خود را گرفتم، منتظر کامل شدن 
مذاکراتم با باشگاه های اروپایی خواهانم )پرتغال یا یونان( هستم تا بهترین آن را انتخاب کنم.
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مصلی تهران محل برگزاری کنکور شد
فاطمه زرین آمیزی، سخنگوی سازمان سنجش آموزش کشور گفت: 
مصلی تهران بــرای چهار روز از جمله حوزه هــای برگزاری کنکور 
خواهد بود. هماهنگی ها برای استفاده از مصلی و ورزشگاهها در سایر 
شهرستان ها در جریان است. امسال به دلیل شیوع کرونا تعداد حوزه 
ها در مقایسه با سال گذشته افزایش یافته است. کنکور سراسری در 

پایان هفته با شرکت هزاران نفر برگزار شود./باشگاه خبرنگاران

شکست بی سابقه آمریکا در شورای امنیت چطور رقم خورد؟
»رابرت اوبرایان« مشاور امنیت ملی کاخ سفید درباره رد قطعنامه ضد 
ایرانی دولت ترامپ در شورای امنیت گفت: رای قدرت های اروپایی 
در سازمان ملل متحد در باره تحریم ایران مایوس کننده بود و ما امروز 
باختیم. جمعه شب به وقت محلی، اعضای شورای امنیت سازمان ملل 
متحد که به صورت آناین با یکدیگر در ارتباط بودند، پس از ساعات 
طولانی رای گیری، به قطع نامه تهیه شده از سوی آمریکا که در پی 
تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران است، رای ندادند و ایالات متحده، 
تنها توانست نظر یک کشور، آنهم دومینیکن، جزیره ای کوچک در 
دریــای کارائیب را وادارد تا مطابق میلش به این قطع نامه رای دهد. 
از آنجایی که پیش بینی می شد قطعنامه رای نیاورد، آمریکا ارائه آن 
به صحن شــورا را به تونس و استونی پیشنهاد داد ولی این دو کشور 
از ارائه آن ســرباز زدند. پس از طــرح در صحن هم فقط جمهوری 
دومینیکن رای مثبت داد و خود امریکا. 11 کشور رای ممتنع دادند و 
چین و روسیه هم رای منفی. سابقه نداشته که آمریکا قطعنامه ای را 
به شورای امنیت ببرد و بدون وتو، قطعنامه اش شکست بخورد. آرای 
ممتنع تروئیکای اروپا با توجه به بیانیه هایی که به خصوص فرانسه 
و انگلیس دادند نشانه خیانت چندباره آن ها به قطعنامه و برجام است. 
انگلیس و فرانســه هردو در بیانیه اعــام رای خود، تاکید کردند که 

»مشخص بود این قطعنامه حمایت شورا را جلب نمی کند«

عراقی هایی که اسیر ایرانی ها ماندند
شــرایط اردوگاه ها و رفتار ایرانیان دل خیلی از عراقی ها را برُده بود. 
همیشــه می گفتند ایرانی ها برحق اند و آخر سر معلوم شد فقط حرف 
نزده انــد؛ بلکه واقعاً چنین باور دارند. آخر جنگ، حدود 7 هزار و 500 
نفرشان به صورت رسمی و کتبی به صلیب سرخ اعام کردند که به 
کشورشان بازنمی گردند.3 هزار نفر هم اعام نکردند که بازنمی گردند، 
ولی بازنگشتند. با احتساب تعداد اسرای عراقی که در طول جنگ به 
ایران پناهنده شدند، حدود 12 هزار و 500 اسیر عراقی در پایان جنگ 

در ایران ماندگار شدند. /فارس

واکنش های دنباله دار به رسوایی و شکست سنگین آمریکا 
مقابل ایران

مجید انصاری، عضو مجمع تشخیص مصلحت گفت: شکست رژیم 
آمریکا در شــورای امنیت ســازمان ملل طی یکسال گذشته دومین 

مورد از شکست این کشور است. نخبگان و فعالان این کشور بدانند 
که ادامه این وضعیت دســتاوردی جز رسوایی و انزوای بیشتر آمریکا 
نخواهد داشت و امید است با تغییر رویکرد به نفع جامعه جهانی حرکت 

کنند./میزان

مردم نذر ماسک انجام دهند
حریرچی، معاون کل وزیر بهداشت با حضور در برنامه نگاه یک گفت: 
برخی جرائم و تنبیه برای افرادی که مسائل بهداشتی از جمله ماسک 
زدن را رعایت نمی کنند، در نظر گرفته شــد. جرائمی از جمله توبیخ 
کتبی، کســر حقوق و انفصال خدمت تا یک سال در نظر گرفته شده 
است و این مجازات به هیچ عنوان قابل تجدید نظر هم نیست. نباید 
درخصوص اســتفاده از واکسن  کرونا امید زیادی داشت. ماسک های 
دوخته شــده پارچه ای تأثیر مثبت خــودش را در جلوگیری از انتقال 
ویــروس کرونا می گذارد. از مردم درخواســت می کنیم تا در مناطق 

محروم نذر ماسک انجام دهند./ باشگاه خبرنگاران
 

باهنر: برخی کاندیداهای ۱4۰۰ را باید به کشورهای استقلال 
یافته صادر کنیم

محمدرضا باهنر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام می گوید: 
با توجه به تعداد زیاد اشــخاصی که برای کاندیداتوری ریاســت 
جمهوری ســال 1۴00 مطرح می شــوند، ما باید تعــدادی از این 
اشخاص را به کشورهای تازه استقال یافته، صادر کنیم! از طرف 
دیگر اینکه عده ای می گویند رئیس جمهور آینده باید از نظر سیاسی 
هم راستا با مجلس باشد، مسئله ای صددرصد تبلیغاتی است. باهنر 
در پاسخ به این سوال که »برخی کارشناسان و فعالان سیاسی در 
راستای همین گفته های شما معتقدند که همراستا بودن دولت آینده 
با مجلس فعلی می تواند نقش موثری در هم افزایی قوا با یکدیگر 
داشــته باشد؟ با توجه به فرصت چند ماهه که به انتخابات ریاست 
جمهوری باقی مانده و نفرات زیادی نیز به عنوان گزینه های بالقوه 
برای ریاست جمهوری مطرح می شود، نظر شما درباره اینکه بهتر 
اســت گزینه نهایی ریاست جمهوری فردی باشد که از نظر مشی 
سیاسی نزدیک به مجلس یازدهم باشد، چیست؟« گفت: پاسخ به 
این ســوال را ابتدا با یک شوخی می دهم. واقع امر این است که با 
توجه به تعداد زیاد اشخاصی که برای کاندیداتوری ریاست جمهوری 
ســال 1۴00 مطرح می شوند، ما باید تعدادی از این اشخاص را به 
کشورهای تازه اســتقال یافته، صادر کنیم! از طرف دیگر اینکه 
عده ای می گویند رئیس جمهور آینده باید از نظر سیاسی هم راستا 
با مجلس باشد، مســئله ای صددرصد تبلیغاتی است. همواره زمان 
انتخابات مجلس عده ای می گویند که مجلسی باید روی کار بیاید 
که از نظر سیاســی همراستا با دولت باشد و متقاباً زمان انتخابات 
ریاست جمهوری نیز عده ای می گویند که باید دولتی روی کار بیاید 
که همراستا با مجلس باشد. اینها سخنان صرفاً تبلیغاتی است که 
در هر دوره بیان می شــود. زمان دولت آقای خاتمی دولت اصاح 

طلب و مجلس اصاح طلب بارها با یکدیگر وارد درگیری شــدند. 
به طوری که چند وزیر دولت آقای خاتمی توســط مجلس ششم 
استیضاح شد. به همین ترتیب علی رغم اینکه دولت و مجلس در 
دوره آقای احمدی نژاد از نظر مشــی سیاسی به هم نزدیک بودند 
ولی در همین دوره نیز مجلس و دولت اختافات زیادی با یکدیگر 

داشتند. بنابراین اصاً این گزاره دقیق نیست.

خاتمی: مخالفت گروهی از منتقدان با برپایی مجالس عزاداری 
از روی عناد است

سید احمد خاتمی گفت: منصفانه می خواهم بگویم کسانی که منتقد 
هستند و می گویند نباید مجالس عزاداری برپا شود هر چند با رعایت 
پروتکل ها، اینها بر دو گروه هســتند. یک گروه شان کسانی هستند 
که مغرض نیستند و معتقدند رعایت نمی شود؛ می گویند اگر رعایت 
بشــود عیبی ندارد، ولی چون در عمل چنیــن امری اتفاق نمی افتد 
بنابراین برپا نشود. او که با رسا گفت و گو می کرد، افزود: حساب اینها 
را باید جدا کنیم، همه را به یک چوب نرانیم، عزیزی، تحلیلگری به 
این مطلب رسیده ما باید او را قانع کنیم که می شود هم مجالس را 
برپا کرد و هم مجالس را به گونه ای برپا کرد که آسیبی پیش نیاید. او 
ادامه داد: اما گروه دیگری هستند که انسان به وضوح لمس می کند 
که مخالفت اینها از روی عناد اســت، یعنی حتی در زمانی که کرونا 
هم نبود اینها با این مجالس روی خوشی نداشتند حالا بهانه ای هم 
پیــدا کرده اند که آنچه در دل دارند ابراز کنند. »قَدْ بدََتِ البَْغْضَاءُ مِنْ 
أفَْوَاهِهِمْ وَمَا تُخْفِي صُدُورُهُمْ أکَْبَرُ« من به این مغرضان می گویم نه 
به آنهایی که دلســوزانه انتقاد می کنند که شما راه به جایی نخواهید 
برد؛ قدرت مندتر از شما که رضا خان قلدر بود با خشونت می خواست 

جلوی عزاداری ابی عبدالله الحسین)ع( را بگیرد و نتوانست.

 علم الهدی: نیروهای مسلح نباید نسبت به جریان های
 آسیب رسان به انقلاب بی تفاوت باشند

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با اشاره به سخنی از امام خمینی 
گفت: امام راحل فرمودند نیروی های مســلح در جریان های سیاسی 
دخالت نکنند نه اینکه نســبت به جریان های آسیب رسان به انقاب 
بی تفاوت باشند و باید برای دفاع از انقاب انگیزه و نظر داشته باشند. 
ســید احمد علم الهدی در دیدار با حجت الاسام والمسلمین ادیانی 
رئیس ســازمان عقیدتی سیاسی ناجا اظهار کرد: ناجا بنیان پایگاهی 
هم برای روحانیت و هم برای جریان های انقابی اســت. نیروهای 
مسلح سرنوشت انقاب اسامی را رقم می زنند. امام راحل فرمودند 
نیروی های مسلح در جریان های سیاسی دخالت نکنند نه اینکه نسبت 
به جریان های آسیب رســان به انقاب بی تفاوت باشند و باید برای 

دفاع از انقاب انگیزه و نظر داشته باشند.

توضیحات فرهنگی درباره سرپرستی سرقینی بر وزارت صمت
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس معتقد است که سرپرستیِ سرپرست 
جدید وزارت صمت تابع زمان ســه ماهه نیســت و تا زمان معرفی 
گزینه جدید، وی می تواند سرپرست این وزارتخانه باشد.محمدحسین 
فرهنگی سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی در گفت وگو 
با تســنیم با اشاره به انتصاب سرپرست جدید وزارت صمت از سوی 
رئیس جمهور، گفت: مهلت سه ماهه برای سرپرستی وزارت صمت، 
طبق اصل 135 قانون اساسی فقط یک بار است و امکان تمدید آن 
طبق قانون وجود ندارد.وی افزود: صحبت از این نیست که در مدت 
زمان سرپرستی سرپرست جدید)سرقینی( دوباره سه ماه دیگر از صفر 
شروع شود، باید برای این امر از رهبری مجوز بگیرند که قاعدتا اقدام 
کرده اند.سخنگوی هیئت رئیســه مجلس اضافه کرد: به دلیل اینکه 
اموراتی اســت که نیاز به امضا و بحث هــای خاص حوزه مالی دارد 
که لازمه اش مجوز داشتن سرپرست است، لذا بحثی از سه ماه دیگر 
نیســت، همان مهلتی است که از رهبری می گیرند تا فرد جدیدی را 
تعیین و به مجلس معرفی کنند.فرهنگی در پایان خاطرنشــان کرد: 
فعا سرپرســت فعلی وزارت صمت در مســئولیت خودش قرار دارد 
تا فرد جدیدی از ســوی آقای رئیس جمهور به مجلس معرفی شود، 
مدت زمان سه ماهه سرپرستی برای وی مطرح نیست، قاعدتا زمان 
معرفی گزینه جدید برای وزارت صمت از سوی دولت به مجلس نیز 

نباید طولانی باشد.
 

اظهارات خاتمی درباره ماجرای اصلاح قانون مطبوعات در 
مجلس ششم

بــرادر رئیس دولت اصاحات مطالبی را در مورد ماجرا اصاح قانون 
مطبوعات و حواشــی پیرامون آن در مجلس ششم بازگو کرده است.
محمدرضا خاتمی بــرادر رئیس دولت اصاحات و نماینده تهران در 
مجلس ششــم در مورد اصاح قانون مطبوعات در مجلس ششــم 
می گوید: »از روزی هم که پا به مجلس گذاشــتیم با کمک وزارت 
ارشــاد و بخش های دیگر مرتبطی که وجود داشت و با بهره گیری از 
کارشناســان طرح اصاح قانون مطبوعات را به مجلس ارائه دادیم. 
این طرح روند قانونی خود را طی می کرد. یعنی ابتدا در کمیســیون 
مربوطه درباره آن تبادل نظر و اصاح می شــد و بعد به صحن علنی 
مجلس می آمد. مدت ها هم طول کشید تا طرح برای بحث در صحن 
مجلس آماده شــود؛ تا جایی که یادم هست کلیات آن هم در صحن 
علنی تصویب شــد اما روزی که قرار شــد ما وارد جزئیات و اصاح 
بند بند آن شویم. در هیئت رئیسه هم بحث هایی در این باره شد. آقای 

کروبی هم گفت که من بر اساس حکم حکومتی اجازه نمی دهم این 
طرح در مجلس بررسی شود ولی ما این اقدام آقای کروبی را قانونی 
نمی دانســتیم و می گفتیم فوقش ما این طرح را تصویب می کنیم و 

شورای نگهبان آن را رد می کند«.
 

ماجرای زمین ۳ هزار متری که توکلی آن را خرید
توکلــی در مصاحبه ای ماجرای زمین 3 هزار متری که برای اهداف 
آموزشــی خریداری شــده اســت را بازگو کرد.توکلی عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در مصاحبه بــا روزنامه اعتماد گفت: فکر 
می کنم سال 69 بود که به حضرت  آقا نامه ای نوشتم و پیشنهاد کردم 
با حمایت مالی، 300 دبیرســتان در کشــور بنا کنیم و دانش آموزان 
مستعد، به ویژه از طبقات مســتضعف را برای ورود به دانشگاه آماده 
کنیــم. آقا فرمودند من تــوان مالی این کار را نــدارم. بنده و آقای 
فرشیدی، وزیر اســبق آموزش و پرورش و امیری مقدم، عضو هیات 
علمی دانشــکده علوم دانشگاه تهران تصمیم گرفتیم خودمان از کم 
آغاز کنیم. زمینی با کاربری آموزشی به مساحت کمی بیش از 3 هزار 
مترمربع در سعادت آباد را شناسایی کردیم و از رهبری درخواست کردم 
از آنجا که موسسه وقف می شود و سهمی از ظرفیتش به خانواده های 
مســتضعف که آنجا هم بودند، اختصاص می یابد و هزینه ساخت را 
از خیریــن می گیریم و با نرخ دولتی اداره می کنیم، اجازه دهند بهای 
آن را به قیمت روز و بدون تخفیف در 10 ســال بپردازیم. ایشان به 
همان شــروط پذیرفتند. ما هم تقریبا به همه شرط ها عمل کردیم. 
البته همین تقســیط امتیاز کمی نبود ولــی یک وجب آن  هم ملک 
کسی نیست، البته اگر امروز بخواهم نظر مشورتی بدهم، ممکن است 

نظر دیگری بدهم.

کنایه مهاجرانی به ترامپ پس از تنها ماندن آمریکا در شورای 
امنیت

 وزیر ارشــاد دولت اصاحات نوشــت: ترامپ در باره رد پیشنویس 
قطعنامه آمریکا در شورای امنیت هنوز حرفی نزده و از یاری دومینیکن 
تشکر نکرده!سید عطاالله مهاجرانی در حساب شخصی خود در توییتر 
نوشت: »ترامپ که در هر 2۴ ساعتی 30 تا 35 توییت می زند! از شیر 
مرغ و جان آدمیزاد می گوید کلیپ قطار بازی منتشر می کند.ببینید 
قطار من تند می ره قطار جو بایدن شــل! رئیس جمهور آمریکا؟!مع 
الوصف در باره رد پیشنویس قطعنامه آمریکا در شورای امنیت هنوز 
حرفی نزده و از یاری دومینیکن تشکر نکرده!«گفتنی است که کشور 
کوچک و کم جمعیت دومینیکن تنها عضو شورای امنیت بود که به 

قطعنامه آمریکا برای تمدید تحریم تسلیحاتی ایران رای مثبت داد.
 منبع: تابناک
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